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Вече такса и за теглене на пенсия
От догодина изчезва една от последните безплатни банкови

услуги. Вземат на възрастните хора по 30 стотинки до 200 лева и
60 стотинки за изтегляне на 400 лева.

Стр. 10

Нинова призова
да се отвори
държавният резерв

Да се отвори държавният
резерв и на пазара да се пус-
нат храни, които са закупени
на ниски цени, предложи
Корнелия Нинова. По думи-
те й това ще успокои цените,
а резервът ще се запълни от
стоките, които държавата ще

купи от производителите и
търговците, и така ще помог-
не и на бизнеса.

Лидерът на БСП настоя
още в спешен порядък да се
реши как ще се поддържа
социалният патронаж през
зимата. Според нея трябва да

БСП иска повече пари за социалния патронаж

се направят разчети с колко
се е увеличила цената на то-
плата кухня. Тя настоя пари-
те за услугата да бъдат от-
пуснати от бюджета още
през ноември и декември.
Според Нинова това са съще-
ствените неща, които вълну-

ват хората, а не кой с кого си
говори сега по кабинетите.

За БСП ключовите думи
за бъдещето са промяна, ста-
билност, предвидимост и си-
гурност, заяви тя.

ецата за пореден път станаха
заложник на политически игри.
Предизборната кампания нахлу в
българското училище, след като
то опустя на някои места през
последните дни. На тази нова
арена за политиканстване и по-
пулизъм кандидатите за депутати
и техните подръжници показват
своята шоупрограма на публика-
та от родители, учители и учени-
ци и се опитват да ги убедят, че
политическите им опоненти са
зловредни. Публиката е дотолко-
ва отчаяна, че ръкопляска на все-
ки, който се появи на сцената с
утешителни думи и оптимистич-
ни прогнози. И понеже полесра-
жението е основно в София, но-
воизлюпеният зам.-кмет Миро-
слав Боршош бе пуснат да се озъ-
би директно на властта и да при-
зове училищата в столицата да се
отворят веднага. Заслужи си ова-
циите с цената на експлоатация
на учениците и засили противо-
поставянето в системата.

Съвсем друга щеше да е днес
обстановката в образователната
и здравната система, ако полити-
ците се бяха обединили около ня-
каква обща теза как да се опазят
децата. Никой сега нямаше да го-
вори за ротация, затваряне, он-
лайн обучение. Децата днес не са
в клас, не защото някой е решил
произволно да приложи хрумка-
та си да ограничава нечия свобо-
да или да направи учениците по-
глупави и неграмотни.
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държава

Ясно беше, че определени партии и кандидат-президенти ще се възползват от ситуацията, ще спекулират,
ще истеризират, ще искат оставки и ще саботират вашите действия, без да имат смелостта да предложат
алтернатива или дългосрочно решение, обърна се президентът Румен Радев към министрите във връзка с действията
срещу КОВИД-19. Напълно осъзнавам негативния ефект от решението, особено в дните преди изборите,
но като човек на дълга за мен приоритет са хората, а не рейтингът, обясни той затягането на мерките
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Деси ВЕЛЕВА

Христо
Проданов: БСП
ще е гарант и стълб
на стабилност

Боксьорите ни
четвърти
в Европа
и с две титли

Германия
обяви България
за високорискова
държава
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СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА
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Властта обеща засилен контрол
и план за отваряне на училищата
Малките ученици се връщат в клас до 10 дни, но само ако се тестват редовно,
стана ясно след срещата на правителството при президента Румен Радев

Ако бъде въведен задължителен зелен
сертификат за учители, 35 на сто от тях
заявяват, че ще напуснат системата. Това
сочат данни на синдикат “Образование”
към КТ “Подкрепа”, цитирани в открито
писмо към здравния министър Стойчо Ка-
царов. От синдиката също заплашват с
протести и стачки, ако не започне диалог
с отговорните институции.

В писмото се припомня, че според
предишно проучване неодобрението
сред съсловието за въвеждането на
зелен сертификат в образователната
система е 86% срещу едва 12% одоб-
рение. Затова синдикалистите смятат,
че неговото неочаквано въвеждане ще
блокира образователната система, ще
доведе до отлив на учители и ще създа-
де трудности на българските родите-
ли. “Преминаването към дистанцион-
на форма на обучение в начален етап
води до огромни дефицити в ученици-
те на тази възраст, а вредите за първо-
класниците ще бъдат непреодолими
при по-дълго прилагане на тази мяр-
ка”, смятат от синдиката.

178 паралелки в София
не могат да съберат до-
статъчно ученици по нор-
матив и затова Столичният
общински съвет ще разре-
ши маломерни класове.
Това ще стане на следваща-
та сесия в четвъртък. Кла-
совете са в 60 училища,

Без успех приключи по-
редната акция по изтегляне-
то на заседналия преди по-
вече от месец край Камен
Бряг турски товарен кораб
“Вера Су”. Новата операция
по изтеглянето и разтовар-
ването му продължи 40 часа
и бе прекратена в неделя
сутринта заради лоши атмо-
сферни условия. Три катера
направиха в петък и събота
два неуспешни опита да из-
теглят плавателния съд.

178 паралелки в столицата не могат да съберат ученици

Отново не успяха да изтеглят заседналия „Вера Су”

Най-вероятно и в следващи-
те дни “Вера Су” ще остане
заклещен в скалите край
Яйлата, тъй като метеоро-
логичните условия едва ли
ще позволят нова операция
по изтеглянето му.

Почти целият опасен
товар на “Вера Су” обаче е
претоварен, съобщиха от
Министерството на транс-
порта. Една част е транс-
портирана до пристанище
“Варна-Изток”, а другата е

превозена с моторния кораб
“Варна” до ферибота в Бе-
лослав.  След олекотяването
корабът се издигна над мор-
ското равнище, но беше от-
крита още една пробойна,
която предстои да бъде за-
пушена от водолаз.

От Министерството на
околната среда и водите уве-
риха, че е отчетено постепен-
но намаляване на замърсява-
нето във водата край Камен
бряг. Преди четири дни бяха

отчетени 10 пъти по-високи
нива на амониевия азот и из-
тичане на нефтопродукти от
носовата част на кораба и
откъм кърмата. Течението
отнася нефтеното петно на
юг. Ако времето позволи, дей-
ностите ще бъдат възобнове-
ни днес, работата няма да спи-
ра, докато метеорологичните
условия са подходящи, каза
пред БНР новият директор на
Морската администрация кап.
Венцислав Иванов.

които не могат да комплек-
товат класове от минимум
18 ученици. Затова се на-
лага да получат разрешени-
ето на СОС и да бъдат одо-
брени за допълнително фи-
нансиране. Интересно е, че
сред училищата с маломер-
ни паралелки са по-елитни-
те 125 СУ в “Младост” и
127 СУ в центъра на града.
Останалите школа са в рай-
оните “Овча купел”, “На-

дежда”, “Подуяне”, “Лю-
лин”, “Красна поляна”,
“Искър” и др.

Най-драматично е поло-
жението в селата около
София, в които паралелките
падат под 10 ученика. В 116
ОУ в с. Яна например има
само по една паралелка в
набор и нито една не може
да събере над 10 ученика,
като четвъртокласниците са
едва четирима. Подобно е

положението в 152 ОУ в с.
Мърчаево, където с по 5-9
ученика са почти всички
випуски.

Част от ръководствата
на училища са декларирали,
че издръжката на паралел-
ките е в рамките на налич-
ните средства в бюджета им.
За останалите Столичната
община ще предостави бли-
зо 65 000 лева, за да се по-
крият разходите.

Деси ВЕЛЕВА

35% от учителите
плашат с оставки,
синдикат - със
стачка
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Уверения за план за връ-
щане на учениците от 1 до 4
клас в училище, помощи за
родители в отпуск, безплатни
тестове и средства за работе-
щите на първа линия дадоха
министри от правителството
пред президента Румен Радев.
Той организира спешната
среща, за да обсъдят ситуа-
цията с пандемията и мерки-
те, които се вземат за овладя-
ването й. В разговорите уча-
ства вицепрезидентът Илияна
Йотова, но не и премиерът
Стефан Янев.

През последните дни бро-
ят на заболелите и починали-
те българи е тревожно висок,
а болниците се задъхват,
обобщи президентът. Той
потвърди, че алтернативата
пред служебното правител-
ство е била или да затвори
напълно държавата по при-
мера на предишните управ-
ляващи, или да приложи
гъвкав и отворен подход.
Радев не спести критиките
към министри, че на хората
не им е било дадено до-
статъчно време да адаптират
новите мерки и  това е пре-
дизвикало стрес и възмуще-
ние. Президентът обаче на-
помни, че предишните управ-
ляващи са насадили крайно
недоверие към ваксините,
които са най-надеждната за-
щита срещу коронавируса.
“Всеки има право на мнение
по ваксините, но статистика-
та на заболелите и починали-
те не се интересува от това.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Властите отново призоваха за спазване на мерките и носене на маски

Тя е достатъчно красноречи-
ва - най-надеждната защита,
която имаме срещу този ви-
рус, е ваксинирането”, каза
още държавният глава.

Румен Радев заяви очаква-
нето си приоритет в работа-
та на правителството да бъде
възможно най-бързото връща-
не на децата в клас, като по-
иска и решение за ваксинира-
не на хора със специфични
заболявания, за казуса с при-
знаването на антитела и за

пълноценния контрол на
спазването на мерките.

Планът за връщане на де-
цата до IV клас в училище
предвижда редовното им
проверяване с тестове със
слюнка или във вид на бли-
залки, но само след съгласие
на родителите. Здравният
министър Стойчо Кацаров
смята, че при отпускане на
средства от Министерството
на финансите такива тестове
могат да се осигурят до 7-10

дни. “Училищата няма как да
отворят без филтър на вхо-
да, който не допуска в тях
болни деца, преподаватели и
работещи”, подчерта ми-
нистърът на образованието
Николай Денков. Той обаче
изрази съмнение, че родите-
лите ще бъдат съгласни на
тестуване. От 15 септември
до 10 октомври броят на ка-
рантинираните учители се е
увеличил три пъти, а на де-
цата - пет пъти, заразени се

оказаха 12 000 деца в учили-
щата и 2000 в детските гра-
дини, показват данни на
МОН.

Закъсняхме с осигурява-
нето на безплатни тестове,
но в понеделник до обяд те
ще бъдат осигурени, увери
Кацаров. Той допълни, че ще
се плаща само за тяхното взе-
мане - до 10 лева. Ми-
нистърът обеща и засилен
контрол на мерките съвмест-
но с Регионалните здравни
инспекции, Българската
агенция за безопасност на
храните, Министерството на
вътрешните работи и инспек-
торатите към общините.

За родители, които в мо-
мента ползват отпуск, за да
се грижат за деца до 14-го-
дишна възраст, които учат
дистанционно, са осигурени
необходимите средства, ста-
на ясно по време на срещата.
За едно дете подпомагането
е от 650 лева месечно, а за
родители с две и повече деца
са предвидени 975 лева, за-
яви социалният министър
Гълъб Донев.

Управителят на НЗОК
проф. Петко Салчев разясни,
че всички специалисти на
първа линия - лекари, сестри,
санитари, ще получат по
1200 лева. “Останалите сред-
ства за болничната помощ,
които са в рамките около 40
млн. лв. на месец, ще бъдат
преразпределени за лечебни-
те заведения, които ще леку-
ват КОВИД-19”, заяви той.
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Трябва да бъде създадено стабилно
правителство, което да решава сериоз-
ните проблеми и още от първия си ден
да набележи мерки за превеждането на
страната през икономическата, социал-
ната и здравната криза. Това заяви зам.-
председателят на БСП Кристиан Виге-
нин при откриването на предизборната
кампания в Пловдив, където води листа-
та. “Няма време за губене. Изготвихме
“Визия за България”, която е ангажи-
мент за следващите години. Искаме вся-
ко семейство да преживее спокойно
зимата. Ситуацията с пандемията дове-
де до безпрецедентни мерки и ще ни
бъде тежко”, заяви той. Вигенин изрази
увереност, че пловдивските социалисти
ще работят заедно за общата цел - из-
борна победа. Социалистът призова да
се гласува за Румен Радев и Илияна Йо-
това, защото всеки глас за тях ще е по-
беда и за БСП. Вторият в листата Иван
Петков - Бебето увери присъстващите,
че ако му гласуват доверие да бъде в
парламента, ще защитава интересите на
Пловдив и неговите жители.

За висок дух, мотивация и решител-
ност призова вторият в листата на леви-
цата във Варна Борислав Гуцанов при
откриването на кампанията. БСП ще е
гласът на всички българи, които търсят
справедливост и сигурност, заяви Гуца-
нов. Той подчерта, че в листата на леви-
цата са включени хора с образование,
авторитет и солиден опит. “Те са от раз-
лични сфери на икономическия и обще-
ствен живот, но с обща кауза да има по-
добър живот за всички българи днес, а не
в необозримо бъдеще. Всеки от тях е
достоен да бъде народен представител”,
категоричен бе Гуцанов.

Листата ни е съчетание на богат по-
литически и обществен опит, на профе-
сионализъм, експретност, но заедно с
това на младост и общо желание и ам-
биция да се представим добре на пред-
стоящите избори, обобщи председате-
лят на общинската организация на БСП
в Стара Загора Валентина Бонева, ко-
ято представи листата на левицата за
областта. Тя призова избирателите да
гласуват на 14 ноември с разум, защо-
то “политическите проекти се харес-
ват, привличат вниманието, но заедно с
това обществото ни плаща високата
цена на липсващо Народно събрание и
на редовно правителство”. Гражданите
очакват от новите управляващи отго-
вор на редица въпроси, сред които ще
имат ли средства за сметките за ток, за
храна и лекарства, каза Бонева. Най-
важната ни задача е да дадем стабил-
ност на България, сигурност за семей-
ствата и предвидимост на българския
бизнес, заяви водачът на старозагорска-
та листа Георги Гьоков. Той посочи
най-важните акценти от плана на БСП
за първите 100 дни на бъдещото управ-
ление. Планът включва два вида мерки
- краткосрочни с бърз ефект върху ико-
номиката и стандарта на живот, и сред-
носрочни и дългосрочни като част от
визията на партията за структурните
реформи в държавата.

В спешен порядък трябва да се реши
как ще се поддържа социалният патро-
наж през зимата и как ще се помогне на
хората, заяви лидерът на БСП Корнелия
Нинова в тв интервю. Тя поиска да се
направят разчети с колко се е увеличила
цената на топлата кухня и настоя пари-
те за услугата да бъдат отпуснати от
бюджета още през ноември и декември.
Според Нинова това са съществените
неща, които вълнуват хората, а не кой с
кого си говори сега по кабинетите.

За БСП ключовите думи за бъдеще-
то са промяна, стабилност, предвиди-
мост и сигурност. Нинова изтъкна ис-
кането на БСП за промяна на модела
на здравеопазване - общинските бол-
ници да станат защитени заведения,
което ще даде стабилност и сигурност
на лекарите и на хората за качествена
здравна помощ.

Според Нинова наличието на анти-
тела трябва да дава възможност за по-

БСП иска повече пари
за социалния патронаж

лучаване на зелен сертификат и реше-
нието за това трябва да се направи сега
и веднага. Тя настоя здравният министър
д-р Стойчо Кацаров да подаде оставка,
по думите й това щяло да повлияе добре
на имиджа на президента Румен Радев.
Трябваше да има предвидимост и да има
подготовка, както и всяка здравна мярка
да бъде обявявана заедно с икономиче-
ска и социална, обясни Нинова. Тя смя-
та, че родителите, които остават да гле-
дат децата си вкъщи заради КОВИД-
19, трябва да получат по една средна
заплата, независимо че са в неплатен
отпуск. На самоосигуряващите пък
трябва да изплаща по една минимална
заплата. Нинова подчерта, че БСП е по-
следователна и както е критикувала
Борисов при първите кризи, когато бях-
ме първи по смъртност, така и сега из-
разява несъгласие срещу някои реше-
ния. Независимо от това, социалистите
подкрепят Румен Радев и Илияна Йото-

ва за президент и вицепрезидент, под-
черта председателят на БСП.

Нинова предложи да се отвори
държавният резерв и на пазара да се
пуснат храни, които са закупени на нис-
ки цени. По думите й това ще успокои
цените, а резервът ще се запълни от сто-
ките, които държавата ще купи от про-
изводителите и търговците и така ще по-
могне на българския бизнес.

Веднага след изборите трябва да се
търси съгласие по ключови теми, настоя
отново Нинова. Тя припомни идеята на
БСП за намаляване на ДДС на енерго-
носителите и на основните храни на 9%.
“Не раздавайте постове. Народът е из-
правен пред големи изпитания. Най-мал-
ко в момента трябва да ви интересуват
министерски постове”, обърна се Нино-
ва към партиите. Тя отново повтори, че
старият модел на управление трябва да
бъде променен и това трябва да започне
с промяна в законодателството.

Левицата е за
стабилен кабинет,
който да преведе
страната
през кризите

Корнелия Нинова призова да се пуснат на пазара
храни от държавния резерв, за да се помогне
на хората и на производителите

Социалистите в Горна
Оряховица откриха  предиз-
борната си кампания с кауза
да подпомогнат жена, изпад-
нала в беда. Тя е осиновила
болния си внук и го отглежда
с мизерна пенсия в горнооря-
ховско село. Съдбата й ни
трогна силно и предпочетох-
ме да й помогнем, вместо да
даваме пари за официална це-
ремония за старта на кампа-
нията, поясни общинският
председател Огнян Стоянов,
който е с номер 108 в листата
на БСП във Великотърновска

област. По този начин социа-
листите поеха щафетата от
водача на листата Явор Бо-
жанков, който в началото на
кампанията направи дарение
за организация, която защита-
ва бездомните животни. Ак-
цията му започна преди пове-
че от месец с осиновяване на
изоставено куче  и има за цел
да завърши с построяване на
нов областен приют.

Кандидатите за народни
представители на “БСП за
България” от Ловеч и Плов-
див област пък си направиха

среща в местността “Бекле-
мето” и поеха ангажимент за
осигуряването на целогодиш-
на проходимост на републи-
канския път през най-високия
планински проход Троян-
Кърнаре. Водачът на листата
в Ловеч Вяра Емилова, кан-
дидатите за депутати Минчо
Казанджиев, Младен Богдан-
ски, Иван Галилеев Иванов,
Христомир Маринов, Васил
Гадевски заедно с кмета на
Троян Донка Михайлова
бяха подкрепени в своята
инициативата от водача на

листата в Пловдивско Веска
Ненчева и кандидатите Ма-
риан Русев и Нено Грънча-
ров. Според тях този проект
ще осигури нова, добра
транспортна и икономичес-
ка свързаност в района. Сил-
но развитият мебелен бизнес
в Троян, с осигурени между-
народни пазари, има спешна
нужда от по-пряка транс-
портна връзка с Южна Бълга-
рия, но и за цялата Ловешка
област проходът означава по-
бърз и по-пряк достъп до ос-
таналата част от страната.

Социалисти подкрепят стойностни каузи

Столичният общински съветник от БСП Иван Пешев и председателят на левицата в Панчарево Еньо Савов
подкрепиха протеста на жителите на Лозен срещу преместването на ферма за производство на ларви от
Елин Пелин в софийското село. “Фермата за ларви няма място в село Лозен. Недопустимо е производство,
което генерира силна и неприятна миризма, да бъде ситуирано в селото, без да е направено обществено
обсъждане и без предварителна оценка на риска”, заяви Пешев. Жителите на село Лозен настояват
дейността на фирмата да бъде приравнена към тази на екарисаж и да бъде далече от населени места
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От труден до двойно по-силен
зимен сезон очакват в туризма
Една-трета от ресторантьорите
предпочитат държавата да ги
затвори, вместо да работят
със зелени сертификат

Звукооператорите очакват
труден и изпълнен с предиз-
викателства зимен сезон. Има
риск традиционните за зимата
туристи от Великобритания,
скандинавските и съседните
на България страни да се от-
кажат от намеренията си да
дойдат у нас. Епидемичната
обстановка може да повлияе
негативно върху решението
на чуждестранните туристи да
почиват у нас през зимата,
посочва Димитрина Горанова,
председател на Асоциацията
на българските туроператори
и туристически агенции, ци-
тирана от БНР. Повишаващи-
те се цени на електрическата
енергия ще има негативен
ефект и върху българските
туристи, на които сектора
разчита изключително много.
“Защото токът вече рефлекти-
ра както върху цените на ус-
лугата, така и върху покупа-
телната способност на потре-
бителите”. Някои хотели
може да не отворят тази зима

Цената на литър бензин у нас
ще стигне 2,50 лв. за литър по
Коледа. Това прогнозира екс-
пертът от Българската петролна
и газова асоциация Светослав
Бенчев. Вероятно Бенчев има
предвид цената на обикновения
бензин А-95, средната цена, на
който в момента е 2,38 лв., но на
места и той вече се предлага за
2,50 лв. Бензинът А-100 в мо-
мента се продава средно за 2,75
лв., а най-високата цена, на коя-
то се предлага в страната, дости-
га 2,93 лв. за литър.

Цената на суровия петрол
преди месец беше 80 долара за
барел, но стойността му тази
седмица достигна 86 долара за
барел, което е рекорд за послед-
ните 8 г. Бенчев припомни, че на
последната среща на страните -
членки на ОПЕК, беше решено
да не се увеличават квотите на
производство, което по думите
му означава, че търсенето
продължава да е по-голямо от
предлагането. Експертът увери,
че към момента няма дефицит,
но ако не се увеличи производ-
ството, цените могат да тръгнат
още нагоре. “Вероятността при
това положение да задминат 90-
95 долара за барел е съвсем ре-
ална”, прогнозира той пред бТВ.

Бенчев обясни, че другото

ПЕТРОЛНАТА АСОЦИАЦИЯ:

2,50 лв. ще стигне литър
бензин по Коледа “ЕС има нужда от ядрена

енергия и от природен газ като
стабилни енергийни източни-
ци”, заяви председателката на
Европейската комисия Урсула
фон дер Лайен след края на
срещата на върха на ЕС, цити-
рана от АФП. По думите й ЕС
трябва да намали драстично
емисиите си на въглероден ди-
оксид, за да се бори с клима-
тичните промени.

“Вече е очевидно, че има
нужда от повече чисти възоб-
новяеми енергии, каквито са
вятърната и слънчевата, кои-
то предлагат много независи-
мост на континента в момент,
в който има скок на цените на
газа. Но редом с възобновяе-

Национално представител-
ни организации на работода-
тели искат да участват в кон-
трола по изразходване на
средствата от Плана за устой-
чивост. Заради това предлагат
на премиера Стефан Янев да
се създаде Комитет с подко-
митети за наблюдение на дей-
ностите, финансирани от Пла-
на за възстановяване и устой-
чивост, както и от Фонда за

Урсула фон дер Лайен подкрепи
ядрената енергeтика

мите енергийни източници,
ние имаме нужда и от стаби-
лен енергиен източник - от яд-
рения, а по време на един пре-
ходен период, разбира се, и
от природния газ”, добави тя.

Ядрените централи имат
предимството да не отделят
почти никакви емисии на
въглероден диоксид в атмо-
сферата. Подкрепата на ЕК за
ядрената енергетиката означа-
ва, че България получава зеле-
на светлина за построяването
на два нови атомни енергоб-
лока, които могат да заместят
въглищата до 2040 г.

ЕК трябва да предложи
преди края на годината списък
на енергиите, смятани за ща-

дящи и благоприятни за кли-
мата. Тази категоризация ще
проправи пътя към така наре-
ченото “зелено финансиране.
Преди дни президент Румен
Радев изрази очакването си
ЕК официално да подкрепи
развитието на ядрената енер-
гетика до края на ноември.

Десет страни-членки изля-
зоха с призив към ЕК да вклю-
чите ядрената енергетика в Зе-
лената сделка. Същевременно
Европейският съвет отхвърли
настояването на България да
се намали цената на парнико-
вите квоти, но прие предло-
жението да се прави проверка
на енергийните борси за евен-
туални манипулации.

Бизнес и синдикати искат да контролират
Плана за устойчивост

справедлив преход. Функции-
те на подобен Комитет за на-
блюдение биха били и всички
финансови инструменти -
включително тези, админист-
рирани от Фонда на фондове-
те, които в момента също ос-
тават извън обхвата на граж-
дански контрол и по тази при-
чина са повод за критики и
опасения за непрозрачни схе-
ми и други непазарни практи-

Светослав Бенчев

нещо, което държи цената на су-
ровината висока, е цената на
енергийните ресурси. “Цената
на нашите бензиностанции се е
вдигнала с около 11% в рамките
на месец-месец и половина, в
същото време цената на сурови-
ната е нараснала с около 25%.
Това поскъпване е съвсем нор-
мално с наближаването на зим-
ния период”, смята той.

В същото време обаче малки-
те бензиностанции в страната се
опасяват от фалити заради голе-
мите разходи. Според търговци-
те доставните цени на горивата,
които купуват, са продажните
цени на по-големите вериги. За-
ради това малките бензиностан-
ции настояват да имат правото
да сключват директни договори
с доставчиците, за да имат по-
големи отстъпки.

ки, пишат в писмо до премие-
ра от АИКБ, КНСБ и КТ
ДПодкрепаУ. Според тях така
ще има по-добра координация
и допълняемост на интервен-
циите и планирането на инве-
стициите от всички европей-
ски фондове. И още - ще се
повишат ефективността, дове-
рието и прозрачността по от-
ношение на разходването на
средствата.

заради недостига на квалифи-
цирани кадри, посочи Горано-
ва.

На съвсем друго мнение е
директора на Института за
оценки и анализи в туризма
доц.Румен Драганов. Той
очаква двойно по-силен зимен
сезон. Според Драганов реше-
нието на здравния министър и
на правителството за въвеж-
дането на зеления сертификат
и мерките са изключително
добри.

Междувременно стана
ясно, че над една-трета от
ресторантьорите предпочитат
държавата да ги затвори, вме-
сто да работят със зелени сер-
тификати. Това показват дан-
ни от анкета, организирана
сред служителите в заведени-
ята из цялата страната, съоб-
щи бТВ. 30,5% от анкетира-
ните смятат, че е по-добре
държавата да ги затвори. 60
на сто обаче искат да работят
със зелени сертификати. Ня-
кои от заведенията у нас  вече

разполагат със стикери, на
които се посочва, че има
100% ваксиниран персонал.

22% от хората, които ра-
ботят без трудов договор, са
наети в хотелиерството и ре-
сторантьорството, показват
проверките на Главната ин-
спекция по труда от началото
на годината до края на сеп-
тември. В такива обекти са

полагали недеклариран труд
487 лица при 2223 установе-
ни случаи общо. Секторът
продължава да наема хора без
договори, въпреки че е във
фокуса на вниманието на
всички заради претенциите за
антикризисна подкрепа. Ми-
налия юли ресторантьорите
получиха голям реверанс с 9%
ДДС. За да не изглежда, че

намаляваме данъците само за
алкохол и кръчми, правител-
ството от кумова срама свали
данъка и за книгите и бебеш-
ките храни и хигиенни мате-
риали. От това за гражданите
не последва никаква полза -
цените в ресторантите не
само не бяха намалени, но
дори се повишиха този летен
сезон.
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От началото на следващата
година  една от последните
безплатни банкови услуги из-
чезва - най-масово използва-
ната от пенсионерите Банка
ДСК въвежда такса за тегле-
нето на пенсията от банкомат.
Финансовата институция уве-
домява на сайта си, че от Нова
година хората, които получа-
ват пенсията си по сметка в
Банка ДСК, вече ще плащат
стандартната такса, когато я
теглят от АТМ устройство на
банката. Преди това, от нача-
лото на септември, банката
завиши тарифата си и тегле-
нето на пари от банкомат
вече се таксува с процент
върху изтеглената сума. В
момента при ползване на бан-
комат на Банка ДСК про-
центът е 0,15%, но не по-мал-
ко от 0,30 лв. При теглене на
пари от банкомати на други
банки таксата е 0,20%, но не
по-малко от 1,50 лв.Така от
Нова година пенсионерите,
които получават пенсията си

Вече такса и за теглене

на пенсия от банкомат
Вземат на възрастните хора
по 30 ст. за суми до 200 лв. и
60 ст. за изтегляне на 400 лв.

СНИМКИ БГНЕС

в Банка ДСК, ще плащат 0,30
лв. върху суми до 200 лв. Ако
изтеглените пари обаче са 400
лв., те ще плащат 0,60 лв. на
банката. За 500 лв. таксата е
0,75 лв., твърди Sega.bg

От ДСК успокояват пен-
сионерите, че ако плащат в
магазина с дебитната си кар-
та, няма да им бъде начисля-
вана такса. Освен това на
хората от третата възраст се
предлага да сключат договор
за пакета “ДСК Флекси - пен-
сионери”, в който са включе-
ни три безплатни тегления на
банкомат на банката и още
няколко банкови превода, но
при месечна такса от 2,90
лева. Справка в тарифите на
търговските банки показва, че
малка част от тях предлагат
безплатни тегления на пенси-
ите, които НОИ превежда по
сметки на клиентите. В пове-
чето случаи тази възможност
е предвидена, ако дебитната
карта е в пакет с други услу-
ги и специална сметка, като

за нейното обслужване се
дължат месечни такси. ОББ
например предлага пакет
“Привилегия” с превод на
пенсията от НОИ и без такса
теглене, но с 1,80 лв. месечна
такса. Пощенска банка има
специална сметка “Пенсия
плюс” с годишна поддръжка
на сметката е 16,80 лв. Такса-
та за теглене на пенсия от
ДСК ще засегне голям брой
възрастни хора, защото това
най-използваната от тях бан-

ка заради широката й клоно-
ва мрежа във всички градове
в страната. В последната го-
дина банките масово завиши-
ха цената за ползването на
дебитни карти, които са и
най-използваната банкова ус-
луга от потребителите, защо-
то по банков път се превеж-
дат заплатите им. Вече почти
всички финансови институ-
ции прибират по 0,30 лв. за
всяко теглене на пари от соб-
ствен банкомат, а за ползване

на чужди АТМ устройства
таксата скочи до 1,50 лв.Бан-
ка ДСК първа въведе начис-
ляване на процент от сумата,
след като още по време на
извънредното положение
през пролетта на 2020 г. уве-
личи лимита за теглене на
пари от дебитна карта до
1000 лв. Тогава това бе на-
правено, за да се спести на
хората по-често разкарване
до банкоматите. Очаква се и
останалите финансови инсти-
туции постепенно да заменят
твърдата такса при теглене на
пари с процент от сумата.

Другата услуга, която по-
стоянно поскъпва, е месечно-
то “обслужване” на банкови-
те сметки, независимо дали
има движение на средства по
тях. Големите банки вече при-
бират по 4,50 лв. всеки месец
от разплащателни сметки.
Силно поскъпнаха през по-
следните години внасянето и
тегленето на пари на гише в
банката. Причината е, че
поддържането на пари в брой
става все по-скъпо за банките
и те се опитват да насочат
клиентите си към интернет
банкиране, където таксите са
много по-ниски. Освен това
банките постепенно през по-
следните години намаляват
клоновата си мрежа, като за-
криват офиси, за да пестят
разходи. Основната причина
за нарастването на банковите
такси обаче са рекордно нис-
ките лихви по кредитите, кои-
то намаляват печалбата им.
Така финансовите институции
се опитват да компенсират по-
ниските приходи.

Двадесет и четири ми-
лиона лева са били разда-
дени по Оперативна про-
грама “Конкурентоспо-
собност” в периода 2014
-2020 г. в разрез с  прави-
лата, като една трета от
установените нарушения
са в Северозападния ре-
гион. Това обяви на бри-
финг министърът на ико-
номиката Даниела Везие-
ва. Северозападният реги-
он е приоритетен за це-
лия програмен период,
който финансово изтича
през 2023 г. При канди-
датстване по тази програ-
ма фирмите получаваха
бонуси по проектите, ако
се изпълняват там и съот-
ветно получаваха по-лес-
но пари. Целта беше да
се повиши жизненият

Милиони източени
от европрограмата
за конкурентоспособност

Процедурата “инженеринг” да остане
само за национални обекти, определени от
Народното събрание като уникални, както
и да не се използва при строителство,
финансирано с публични средства. Около
тези предложения са се обединили Мини-
стерството на регионалното развитие и
благоустройството и камарите на архи-
тектите и на инженерите, става ясно от
съобщение на ведомството. Промените ще
бъдат предложено да влязат в Закона за
обществените поръчки (ЗОП).

Възложителите ще трябва да провеждат
отделни обществени поръчки за проектира-
не, строителство и строителен надзор. Из-
ключение ще се допуска само за национал-
ни обекти, които са определени за уникал-
ни от НС. Инженеринг ще може да се при-
лага и при малки обекти или в случаи на
бедствия и аварии с цел по-бързо преодо-
ляване на последиците от тях, предлагат
браншовите организации.Както е известно
процедурата бе обявена като порочна от
ресорния министър Виолета Комитова,

стандарт на населението,
да се спре миграцията и
да се подобри средата.
След анализ на ефектите
на програмата от страна
на експерти от министер-
ството обаче било уста-
новено, че ефект в крайна
сметка няма - не бил по-
вишен жизненият стан-
дарт на хората.

“От анализа се вижда,
че има 333 нередности, от
които 94 са в Североза-
падният регион - на стой-
ност 24 млн. лв. Най-мно-
го от тях са свързани с
проведени обществени
поръчки”, конкретизира
Везиева. Тя даде и конкре-
тен пример. Фирма, зани-
маваща се с разработка на
ИТ  продукти, кандидат-
ства и взима средства по

програмата, като заявява
намерение да разкрие ра-
ботни места за подобен
тип специалисти именно в
Северозапада. В крайна
сметка обаче се оказва, че
служителите са позицио-
нирани някъде друга-
де.Към момента са заведе-
ни 2 досъдебни производ-
ства срещу некоректните
фирми и са предадени на
европейската прокурату-
ра.”Нямаме точна сума за
общата стойност на нере-
довните проекти в цялата
страна”,заяви заместник-
министър Ивелина Пене-
ва. От министерството
обаче успокояват, че “го-
ляма част” от отпуснати-
те по нередовен начин
средства вече са върнати
в държавната хазна.

МРРБ предлага отпадане на
инженеринга в строителството
с публични средства

защото една и съща фирма осъществява
проекта, строителството и надзора над
строителните обекти. По този начин може
да надписва количества безконтролно.
Инжeнepингът e пpoцeдypa, пpи кoятo
cмeткaтa зa cтpoитeлcтвo мoжe дa ce
нaдпиcвa многократно, коментира
Koмитoвa около скандалите, свързани с
раздадените авансово милиони на пътните
фирми. Камарата на строителите в Бълга-
рия (КСБ) осъди коментарите й. Тогава те
не се съгласиха със “заклеймяването” на
инженеринга като престъпна дейност.

Не воювам със строителните фирми.
Те са строили и ще продължават да стро-
ят за България. Това казва министърът на
регионалното развитие и благоустройст-
вото Виолета Комитова в интервю за
вестник “Строител”, съобщиха от МРРБ.
Министър Комитова уверява, че ще пред-
ложи сумата от 1,5 млрд. лв. за ремонт и
поддръжка на пътищата в бюджет 2022,
които средства трябва да се гласуват от
следващото редовно правителство.

Тунелът под Шипка стигна до ВАС
Строителната компания

“Трейс Груп Холд” е обжалва-
ла решението на Комисията за
защита на конкуренцията пред
Върховния административен
съд (ВАС). Това става ясно от
прессъобщение на регионално-
то министерство по темата.
Компанията бе класирана на
второ място в обществената

поръчка за строителството на
тунела под Шипка и изрази не-
доволство от проведената про-
цедура. Предвид обжалването
във ВАС, процедурата по под-
писване на договор с победи-
теля ще бъде значително заба-
вена. Срокът за решение е 30
дни, но той е само препоръчи-
телен.

“Трейс Груп Холд” е част
от обединение “Шипченски
проход”, в което влиза и про-
ектантската фирма ДАлве Кон-
султУ”ЕООД. То бе класира-
но на второ място, а поръчка-
та спечели ДКонсорциум
ПСВТУ, в който водещ парт-
ньор е “Хидрострой” АД, а
влизат още “Пътни строежи

Велико Търново” АД и
“Пътинженерингстой-Т” ЕАД.
Paзликaтa в цeнoвaтa oфepтa
нa двeтe фиpми e мaлкa. Taзи
нa жaлбoпoдaтeля e зa мaлкo
нaд 359 млн. лв. c ДДC, a нa
пoбeдитeля - oкoлo 358 млн.
лв. c ДДC. Междувременно по
казуса се заформи задочен
спор между регионалния ми-
нистър Виолета Комитова и
заместник-председателя на
ГЕРБ Томислав Дончев. Той

публикува клип в социалната
мрежа фейсбук от юли, в кой-
то още тогава пита служебно-
то правителство защо се бави
проектът. Комитова му
отвърна със съобщение до ме-
диите, в което се позова на
свое изслушване в парламента.
В него тя отговаря на въпрос
по същата тема, зададен й от
бившия регионален министър
Николай Нанков и самия То-
мислав Дончев.
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Колумбийската армия залови
смятания за най-големия в
момента наркобос в страната
Дайро Усуга (в центъра). Той е
обвиняван за трафик на кокаин
в САЩ, убийство на полицаи,
набиране на непълнолетни за
военни дейности, сексуално насилие
над деца и други престъпления.
За залавянето му САЩ бяха
обявили награда от 5 млн. долара.
Президентът Иван Дуке сравни
залавянето му с ликвидирането
на Пабло Ескобар през 90-те
години, довело до разпада на
наркоимперията му

СНИМКИ БГНЕС

САЩ очакват обяснения
от турския президент
Поводът е решението му да изгони 10 западни посланици,
които протестираха заради съд над правозащитник

Германски министър
вбеси социалдемократите

САЩ можели да докарат
карибска криза с Украйна

Действащият узбекистански президент Шавкат Мирзийоев, придружен от семейството му, приветства
гласоподаватели, преди да пусне бюлетината си за президентския вот в столична избирателна секция. Очаква
се той да спечели убедително втория 5-годишен президентски мандат срещу други четирима кандидати

Вашингтон очаква Анка-
ра да изясни думите на тур-
ския президент Реджеп Ердо-
ган за обявяването на посла-
ниците на 10 държави за пер-
сона нон грата, включително
ръководителя на американ-
ската дипломатическа мисия,
заяви представител на
Държавния департамент пред
кореспондент на ТАСС.

Ердоган каза в събота, че
е възложил на външното ми-
нистерство да обяви посла-
ниците на 10 държави за пер-
сонa нон грата, след като те
направиха съвместно изявле-
ние във връзка с процеса сре-

щу правозащитника Осман
Кавала. Турският президент
в четвъртък разкритикува
посланиците на САЩ, Герма-
ния, Дания, Финландия,
Франция, Холандия, Швеция,
Канада, Норвегия и Нова
Зеландия, заявявайки, че се
намесват в съдебните дела на
страната. Както съобщи Ана-
долската информационна
агенция, те са били извикани
в турското външно министер-
ство.

Кавала бе обвинен от тур-
ските власти за участие в
опита за преврат и бе
задържан на 18 октомври

2017 г. на летището в Истан-
бул. На 1 ноември същата
година съдът постанови дей-
ствията му като “опит за про-
мяна на конституционния ред
и сваляне на сегашното пра-
вителство”. Турските власти
също смятат, че Кавала е за-
месен в протестите, които се
проведоха през 2013 година.

През февруари 2020 г.
истанбулски съд  взе реше-
ние да оправдае и освободи
активиста. Още същия ден
обаче прокуратурата отново
разпореди задържането му.

Кавала беше оправдан
миналата година по обвине-

ния, свързани с протестите,
но решението беше отмене-
но тази година и комбинира-
но с обвинения по друго
дело, свързано с опита за
преврат. Правозащитни орга-
низации подчертават, че не-
говият случай е емблемати-
чен за репресиите срещу ина-
комислещите при управлени-
ето на Ердоган.

Привържениците на Ка-
вала го смятат за политичес-
ки затворник, който е станал
жертва заради дейността си
по защита на на човешките
права във все по-авторитар-
на Турция.

Украйна е трамплин за конфронтация между Русия и
САЩ, заяви украинският опозиционен депутат Олег Во-
лошин, цитиран от радио Sputnik. Той припомни изказва-
нето на Владимир Путин пред Международния дискусио-
нен клуб “Валдай”, че възможното разполагане на амери-
кански ракети край Харков ще бъде проблем. Волошин
сравни настоящата ситуация с кубинската ракетна криза
от 1962 г., когато САЩ разбраха, че СССР е разположил
ядрени ракети в Куба. “Вашингтон не можеше да се поми-
ри факта, че най-важните градове в САЩ попадаха в зо-
ната на поразяване. Никой в Пентагона нямаше да чака,
докато потенциалът стане реален. Беше ясно, че Москва
можеше да предяви ултиматум. Бомбардировачите бяха
подготвени за атака срещу Куба”, написа Волошин във
фейсбук.

Според него днес Кремъл няма да чака, докато полетът
на американските ракети срещу Москва бъде съкратен до
7 минути. А заради разполагането на ядрени ракети на
САЩ толкова близо до Русия Вашингтон може да поиска
от Русия “демилитаризиране” на Крим или прекратяване
на военно-техническото сътрудничество с Китай. “Не
става дума за нашата власт, а за плацдарм в конфронтаци-
ята с Русия”, пише Олег Волошин.

Германският военен министър Анегрет Крамп-Каренба-
уер предизвика критики на социалдемократите с изявлени-
ето си от четвъртък пред Deutschlandfunk, че НАТО, е
готова, ако е необходимо, да използва военни средства,
включително атомни оръжия, за възпирането на Русия.

“Последните заключения на министъра на отбраната от-
носно използването на атомно оръжие в конфликт с Русия
са безотговорни”, заяви Ролф Мютцених, председател на
фракцията на Социалдемократическата партия на Германия
(СДПГ) в Бундестага. Той обвини министър Анегрет Крамп-
Каренбауер, че разгръща “спиралата на ескалацията”. “Не
ми е ясно дали министърът е имала предвид атомните оръ-
жия, разположени в Германия”, каза Мютцених.

Той подчерта, че досега германската политика в сферата
на сигурността се характеризира с желанието да се използ-
ват възможностите за разведряване и диалог. “Призовавам
Крамп-Каренбауер да не натоварва политиката на новото
германско правителство”, подчерта депутатът. Очаква се
СДПГ да ръководи бъдещата управляваща коалиция в Гер-
мания.

На свой ред руският зам-външен министър Александър
Грушко заяви по телевизия НТВ, че НАТО живее по схе-
мите на Студената война и т.нар. “заплаха от Изток”.

Израелският премиер
е доволен от
диалога в Сочи

Израел и Русия постигнаха до-

бри, стабилни споразумения, каза

премиерът Нафтали Бенет преди

заседанието на кабинета в неделя,

часове след като се върна в Израел

от Сочи, съобщи в. “Джерусалем

пост”. Бенет сподели, че Путин

“внимателно е слушал за нуждите

на сигурността на Израел”. Лиде-

рите разговаряли “за ситуацията в

Сирия, руснаците са наши съседи на

север до известна степен”, добавил

Бенет. Двамата обсъдили и ядрена-

та програма на Иран.

Саакашвили няма
отношения с жена си,
обяви украинската му
приятелка

Новата изгора на бившия гру-

зински президент Елизавета Яско,

която е украинска депутатка, обя-

ви, че той е сложил край на отно-

шенията със съпругата му Сандра

Рулофс, която е фламандска нидер-

ландка. “Направихме изявление, че

сме заедно от много месеци, че

всички минали отношения са при-

ключили и от моя, и от негова

страна”, каза Яско в ефира на

Пети канал. Изявлението бе напра-

вено преди около месец. Водещата

припомни реакцията на Рулофс, че

тази информация е изненада за нея.

Яско не даде еднозначен отговор

дали Саакашвили и Рулофс са раз-

ведени.

„Фейсбук” подклаждал
религиозна омраза

Услугите на американската кор-

порация “Фейсбук” се превърнаха в

платформа за разпалване на омра-

за на религиозна основа и последва-

ли вълнения в Индия, пише в. “Уол-

стрийт джърнъл”. От края на 2019

до началото на 2020 г. броят на

публикациите във Фейсбук със

съдържание за разпалване на омра-

за се е утроил. Същото се наблю-

дава и в притежавания от “Фейс-

бук” месинджър Уотсап. В тях по-

специално се появиха материали,

обвиняващи мюсюлманите в раз-

пространение на коронавируса.
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България е високорискова
страна заради КОВИД-19
Навсякъде в Европа затягат мерките

Популярността на американския прези-
дент Джо Байдън през първите му девет ме-
сеца като лидер на страната се срина рекорд-
но. Това е най-бързият спад в доверието,
отколкото на който и да е друг държавен глава
на САЩ след Втората световна война, пише
британският вестник “Телеграф”. Той се по-
зовава на анализ на резултатите от изследва-
нията на “Галъп”, американският институт за
обществено мнение.

Отбелязва се, че рейтингът на настоя-
щия президент е спаднал с 11,3% (от 56%
на 44,7%). Изданието отбелязва, че попу-
лярността на Байдън започна да пада през
юли, когато заболеваемостта от коронави-
рус в страната се увеличи, а хаотичното
изтегляне на войските от Афганистан в края
на август изостри ситуацията. Той е подло-
жен на нарастващ натиск и заради големия
брой мигранти, пристигащи на южната гра-
ница. Републиканците го обвиняват, че
създава криза с по-либералната си миграци-
онна политика. По последни данни 192 000
души са се опитали да минат границата с
Мексико през септември.

Байдън с рекордно
нисък рейтинг

Германия добави България
и Хърватия в списъка си с
високорискови зони за КО-
ВИД-19, налагайки минимум
5-дневна карантина за невак-
синирани и непреболедували
пътници, пристигащи от две-
те страни, информира ДПА.

Други три страни от ЕС
вече са там: Румъния, Литва
и Словения. На Стария кон-
тинент има ръст на инфекци-
ите и хоспитализираните,
който в някои държави е
стряскащ. Това се случва на
фона на застудяването и за-
бавянето на ваксинациите на
някои места. По тази причи-
на на много места затягат
КОВИД-мерките. Румъния

връща полицейския час и ма-
ските на открито. Зелените
сертификати са задължител-
ни за повечето обществени
места, а училищата ще бъдат
затворени за две седмици, за-
браняват се сватби и други
частни събития, съобщи
Нова телевизия. Мерките
влизат в сила от 25 октом-
ври. През последния месец
бяха отчетени рекорден брой
заразени и смъртни случаи
от коронавирус, болничната
система е пред прага на ко-
лапс. Новите мерки, чието
действие ще е за период от
30 дни, предвиждат ограни-
чаване на движението на
хората след 10 часа вечерта,

затваряне на магазини и рес-
торанти след 21 часа. Само
имунизираните и тези, които
са преболедували, ще имат
достъп до публични затворе-
ни пространства. Изключе-
ние се прави за хранителни-
те магазини, аптеките и ре-
лигиозни храмове. Работода-
телите трябва да изпратят
половината от служителите
си да работят дистанционно.
Хиляди излязоха на протест
срещу ограниченията в север-
ната ни съседка. Скандираха
“Свобода без сертификати”
и “Долу правителството”.
Работодателите трябва да из-
пратят половината от служи-
телите си да работят дистан-

ционно.
Гърция предприема крути

мерки срещу нарушителите на
противоепидемичните мерки.
При направени в петък близо
100 000 проверки полицията
е арестувала 6 души и е нало-
жила 264 глоби за нарушения
на забраните. Санкциите са от
300 до 10 000 евро. За нару-
шаване на карантината глоба-
та е 5000 евро. Болниците в
северната част на страната са
препълнени. Още по-голям
ръст на заразените се очаква,
след като бъде отпразнуван
националният празник на 28
октомври.

Във Франция малко над
60% одобряват зеления серти-

фикат, показва допитване, ци-
тирано от медиите. Въпреки
това над 40 000 души протес-
тираха по улиците на страна-
та срещу КОВИД-мерките.

Сърбия въведе задължи-
телни сертификати за ресто-
ранти, кафенета, барове и
всички закрити части на заве-
дения и хотели. Изискването
ще важи след 22 ч. Премиер-
ката Ана Бърнабич обясни,
че епидемиологичната обста-
новка е катастрофална.

В Русия броят на потвърде-
ните случаи на коронавирус-
на инфекция се е увеличил с
35 660 на ден до общо 8 241
643 заразени в цялата страна,
предаде ТАСС.

Служители на мексиканската Национална гвардия се опитват да спрат мигранти при
движението им по магистрала в щата Чиапас. Около 6000 бежанци, главно от Хаити,
Салвадор, Хондурас и Гватемала, започнаха поход от границата между Мексико и Гватемала,
за да се придвижат до столицата, а след това на север до САЩ

СНИМКА БГНЕС

Бойни кораби на военноморските сили на Русия и на
Китай са провели за първи път съвместно патрулиране
в Тихия океан. Това обявиха от руското военно минис-
терство. “Задачите на патрулирането бяха демонстрация
на държавните знамена на Русия и Китай, поддържането
на мира и стабилността в Азиатско-Тихоокеанския реги-
он, както и охраната на обектите на морската икономи-
ческа дейност на двете страни”, подчертаха от ведомст-
вото. Уточнява се, че патрулирането е продължило от 17
до 23 октомври.

Съвместният отряд се е състоял от десет кораба.
Русия е била представена от кораба с измервателния
комплекс “Маршал Крилов”, корабите за борба с подвод-
ници “Адмирал Трибуц” и “Адмирал Пантелеев”, както
и от две корвети. От Китай са взели участие есминци,
корвети и корабът за комплексно снабдяване.

От 14 до 17 октомври в Японско море се проведоха
руско-китайските учения “Морско взаимодействие-2021”.

Тази активност се разгръща на фона на наскоро създа-
дения тихоокеански алианс АУКУС с участието на САЩ,
Великобритания и Австралия.

Първи руско-китайски
патрул в Тихия океан

С възгласи “срам” и “никой не е незаконен”,
полски майки се събраха до границата с Бела-
рус, за да протестират срещу практиката на
местните гранични служители да отблъскват деца
и други мигранти, опитващи се да преминат през
полско-беларуската граница, предадоха агенци-
ите.

“Не можем да стоим безучастни, когато деца-
та прекарват седмици в студени, влажни, тъмни
гори на полска територия - без храна, напитки
и достъп до подслон”, съобщиха организаторите
на събитието в социалните мрежи. Протестира-
щите,  които носеха надписи “Граница на
смъртта” и “Бой се от Бога, не от бежанците”,
призоваха правителството си да премахне бло-
киранията на границата, за да могат мигрантите
да получат помощ. Протестът се проведе в
Михалово, където по-рано този месец избухна
скандал, когато гранични служители изблъскали
група, предимно деца и жени, обратно в гората
въпреки молбите им за убежище.

Полски майки
бранят мигрантите

Пакистан оказва съдействие на талибаните в
борбата им срещу терористичната групировка “Ис-
лямска държава” (ИД), пише американският вестник
“Вашингтон пост”. Страната използва “неофициал-
ни канали” за предаване на разузнавателна инфор-
мация и предоставяне на техническа подкрепа в
борбата срещу терористите. Проследяват се теле-
фонни обаждания и интернет активност, за да иден-
тифицират бойците на ИД. “Пакистан е наш брат и
те ни подкрепят по много начини, включително чрез
споделяне на информация. Ако САЩ и останалата
част от света споделят информация с нас, бихме
могли да победим ИД за броени дни”, каза пред
медията талибански лидер.

Анонимен говорител на пакистанското външно
министерство потвърди, че Исламабад е обсъдил с
талибаните въпроса за борбата срещу тероризма.
“Не само Пакистан, но и други страни от региона,
като Русия и Иран, са обезпокоени от ИД. Така че
по отношение на борбата с тероризма може да има
разбиране на регионално ниво”, каза той.

Пакистан помага на
талибаните срещу ИД



ОБЩЕСТВО
2021

ОБЩЕСТВО
8 ПОНЕДЕЛНИК

25 ОКТОМВРИ

ДАТАТА

25

СВЕТОВЕН ДЕН ЗА ИНФОРМИРАНОСТ ПО
ПРОБЛЕМИТЕ НА МАЛКИТЕ ХОРА. Отбелязва
се от 2013 г. по инициатива на мексиканска фон-
дация. Годишнина от рождението на Били Бар-
ти (25 октомври 1924 г.), който през 1957 г. за-
едно с 20 свои приятели с нисък ръст основават
организацията “Малките хора на Америка”.

1811 - РАЖДА СЕ ЕВАРИСТ ГАЛОА, ФРЕН-
СКИ МАТЕМАТИК (УМИРА 1832
Г.). Още като ученик успява да
определи необходимо и до-
статъчно условие един полином да
е решим в радикали, обобщавайки
работата по многовековния проблем. Занимания-
та му са основа за теорията на Галоа - базисен
дял във висшата алгебра. Математикът е заклет
републиканец. Още на 20 г. е убит на дуел, за
който се смята, че е инсцениран от тайната
полиция поради политическите му убеждения.

1825 - РАЖДА СЕ ЙОХАН ЩРАУС (СИН), АВСТ-
РИЙСКИ КОМПОЗИТОР, ЦИГУЛАР И ДИРИГЕНТ
(УМИРА 1899 Г.). 19-го-
дишен жъне успех още с
първия си концерт. След
смъртта на баща си за-
става начело на неговия
оркестър. Дотогава ком-
позира бална музика и си
спечелва прякора “Кралят на валса” (“На хубавия
син Дунав” и др.). Пише оперети, най-известните
от които са “Прилепът” и “Цигански барон”.

1838 - РАЖДА СЕ ЖОРЖ БИЗЕ, ФРЕНСКИ
КОМПОЗИТОР (УМИРА 1875 Г.).
Работи основно в областта на опе-
рата и симфонията. Повлиян от
течението в изкуството по това
време, наречено “подем във Фран-
ция”, творбите му се отличават с
по-голяма демократичност и на-
родностна интонация. Най-извест-
ното му произведение е операта “Кармен”. В
музиката са включени елементи, характерни за
испанските народни песни.

1864 - В ГАБРОВО СЕ РАЖДА ЕВТИМ ДАБЕВ,
ПОЛИТИК И ЖУРНАЛИСТ (УМИРА 1946 Г.). През
1886 г. издава в. “Росица” - първото
наше печатно издание, в което се
публикуват материали със социали-
стическа насоченост. Пръв прево-
дач и издател на марксистка лите-
ратура в България. През 1891 г. уча-
ства в Бузлуджанския конгрес. За-
едно с Георги Кирков редактира
“Работнически вестник” (1897-1900). Редактор
на сп. “Труд” и сп. “Пролетарска заря”.

1881 - РАЖДА СЕ ПАБЛО ПИКАСО, ИСПАН-
СКИ ХУДОЖНИК И СКУЛПТОР (УМИРА 1973
Г.). Занимава се с живопис, керами-
ка, колажи, графика и пр. Създател
е на кубизма (заедно с Жорж Брак),
преминава и през сюрреализма, вли-
яе върху развитието на изобрази-
телното изкуство на XX в. Най-до-
брият художник за последните 100
години, най-скъпият и най-краденият. Активен
участник в движението за мир.

1978 - РОНАЛД РЕЙГЪН ОТПУСКА СРЕДСТВА
ЗА СЪЗДАВАНЕТО НА НЕУТРОННА БОМБА. Аме-
риканският учен Самюъл Коен
създава концепцията за нея
през 1958 г. Въпреки негатив-
ната нагласа на президента
Джон Кенеди, първата неу-
тронна бомба е тествана през
1963 г. в подземен тунел в
щата Невада. Разработването на оръжието е пре-
кратено по времето на президента Джими Картър,
но после е възстановено от Роналд Рейгън.

Заложниците
От стр. 1

Класни стаи стоят
празни, защото възраст-
ните навреме не осигу-
риха безопасни условия
на обучение, а се съсре-
доточиха върху кръчми
и молове и позволиха за
кой ли път популизмът
да бъде водещ в действи-
ята и изказванията им.
Най-лошото е, че това
беше предизвестеното
зло, за което някои все
пак предупреждаваха и
изход имаше.

На този фон идват и
заплахите за синдикални

протести и учителски ос-
тавки. Но се питаме сре-
щу какво са те? Срещу
болестта ли? Срещу при-
лепите? Или срещу китай-
ците? Не им прави чест
на определени проценти
от съсловието, че демон-
стрират пълно отричане
на всякакви опити за ов-
ладяване на ситуацията,
били те и закъснели. Все-
ки трети учител не иска
тест, не ще ваксина, а дру-
ги не могат да докажат
преболедуване, защото са
се скрили от регистра-
ция... Дали с разпростра-
нението на тези данни

синдикалистите не напра-
виха лоша услуга на учи-
телите? Дали не им сри-
наха тотално авторитета,
като ги показаха като изо-
станали, закостенели и
неразумно отказващи да
запазят не само своето,
но и здравето на учени-
ците си? Отговорност ли
е да отричаш действител-
ността, независимо дали
тя ти харесва и дали се
управлява добре?

Може пък сега да е
моментът кандидат-про-
тестиращите да намерят
по-благоприятно попри-
ще за развитието си и да

дадат шанс на техни ко-
леги да научат децата на
отговорност и морал. Не
е лошо и синдикалистите
да помислят срещу какво
точно ще протестират и
каква е целта на идеята
им да изкарат учителите
на улицата.

Боричкането за власт
обрича родното училище,
а докато споровете са на
ниво кой на кого има пра-
во да бърка в носа, няма
да има скоро осигурена
безопасна среда за обуче-
ние. И ще продължим да
повтаряме, че децата пак
са го отнесли.

Няма да е скучно

И тази предизборна
кампания няма да е скуч-
на. Винаги има няколко
цветни фигури, които
осигуряват шоуто и ни
карат да се чудим - да се
смеем ли или да плачем.
Все пак, ще ми се да при-
зова - мислете за кого
гласувате. Понякога и
“шегите” влизат в поли-
тиката и се превръщат в
хора, от които зависят
важни неща, само защо-

то някой е решил “да им
покаже на тия”...

Първият тв дебат на
кандидати за президенти
по БТВ вече ни поднесе
доза абсурдност. Медия-
та опита да събере Луна,
Волен Сидеров, Алек-
сандър Томов и Николай
Малинов, чието име дори
обърка в анонса.

Някой съмнявал ли се
е, че Сидеров ще поднесе
скандал? Той си има цяла
програма, която вече не-
веднъж сме виждали в
живите му тв включва-
ния. Луна пък не крие, че
е в надпреварата за сла-
вата, така че всички може
да очакваме цветен пана-
ир при всяко нейно уча-
стие. На тоя фон Томов
и Малинов могат само да
пърхат с клепки. Участ-
ниците в дебата обаче за-
подозряха медията в сце-
нарий, подковаващ изява-

та на Луна и подсигуря-
ващ шоу за зрителя. По-
ловината ефирно време
бе изядено първо от Си-
деров, който се сърдеше,
че медията е била
превърната в пиар на пе-
вицата, а после от Луна,
която реши да си каже
каквото иска, след което
се изнесе, пращайки це-
лувки от височината на
червения си минижуп.
Двамата участници, ос-
танали в студиото, ата-
куваха БТВ, че ги е
превърнала в статисти на
поредния клип на Луна.
Да, тя успя да открадне
шоуто. А водеща и екип
стояха странно неадек-
ватни в овладяване на
ситуацията, която, оказа
се, преди това, волно или
неволно, е била подкла-
дена точно от тях.

Виновни ли са медии-
те, че ефирът им все по-

Павлета ДАВИДОВА
вече се превръща в теле-
визионна чалга? Да, за-
щото се опитват да про-
вокират висок рейтинг
през скандали. Тъжно е,
когато претендиращи за
сериозност предавания и
медии излъчват безвкус-
но реалити “Търсачи на
слава”, без дори да се
опитват да вкарат шоу-
мените в някакви прилич-
ни рамки.

Няма да е скучно и в
тая кампания. Да се на-
дяваме, че медиите поне
ще се опитат да предста-
вят отговорно и безпри-
страстно кандидатите.
Дано има по-малко шоу
и повече работещи пред-
ложения за решения.
Всички ние имаме нужда
от доза “скучна” предска-
зуемост от политиците
си. Търсим си президент,
не шоумен, водещ или
артистичен талант.

Мерки ли? Хи-хи

Темата, която измест-
ва на втори план пред-
стоящите поредни избо-
ри, са КОВИД-мерките.
Вече стана ясно, че хо-
рата са разделени по от-
ношение на ваксините.
Никой никого не може да
убеди да се имунизира,
факт. Всеки сам си реша-
ва. Няма да възхвалявам
или анатемосвам “Пфай-

зер”, “Модерна” и дру-
гите производни. Прак-
тиката показа, че и с вак-
сина и без - пак можеш
да се заразиш, а и да пре-
дадеш вируса. Тя не те
прави безсмъртен, но те
предпазва от тежък вари-
ант на болестта.

Тук става въпрос и за
най-простите, но важни
мерки: да се спазват еле-
ментарни хигиенни нави-
ци, да се носят маски, да
се стои на определено
разстояние. В София и
по-големите градове те
се спазват до голяма сте-
пен. Какво се случва в
по-малките населени ме-
ста обаче? Там, където
по традиция има един
определен пазарен ден,
например? Или в марш-
рутки, които минават
през селата, за да вземат

желаещите да отидат до
града - било то на рабо-
та, на лекар, до аптеката
или магазина? Никъде
маски не се слагат. На
въпрос към шофьор на
междуградски автобус:
“Трябва ли да си слагам
нещо на носа и устата?”,
той отговаря: “Аз не си
слагам, не мога да
задължа и пътниците!”

А на тържищата?
Клиентите се блъскат,
викат, мръсотията е до
шия, с немити ръце хо-
рата се хранят с купено-
то от сергиите. На фона
на тази картина минава
полицейска кола, служи-
телите на реда хвърлят
небрежен поглед и с до-
сада отминават...

Възниква въпросът:
“ЩОМ НЕ ИСКАШ ДА
СЕ ВАКСИНИРАШ,

Таня ГЛУХЧЕВА
ЗАЩО ПОНЕ НЕ
СПАЗВАШ ЕЛЕМЕН-
ТАРНИ МЕРКИ?!” Аб-
страхираме се от конспи-
раторските идеи, че чрез
ваксините ще се вкара
незнайно вещество, ще ни
чипират и т.н. Като си
миеш ръцете, стоиш на
разстояние, използваш
маска в повечето случаи
- рискът да си лепнеш
заразата намалява. В ка-
фенета и ресторанти се
пускат редовните посе-
тители със зелен серти-
фикат, а от друга страна
хората се събират спо-
койно по стотина на мал-
ка площ и се блъскат
един в друг, макар и на
открито. Логика няма.
Мерки ли? Хи-хи. И по-
сле потокът отива в бол-
ниците. Да му мислят
лекарите.
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Хищният морски обитател
октоподът минава за символ на
мафията. В Черно море той не
се среща, но това не значи, че не
вирее в нашите политически
ширини. Българският октопод е
партията ГЕРБ, която продължа-
ва да пуска пипалата си навсякъ-
де из обществения живот, осо-
бено сега, в поредната предиз-
борна кампания.

Буквално миналата седми-
ца в медиите бе разкрито, че
избиратели в провинциален
град били заплашвани с увол-
нения и блокаж на обществени
услуги, ако не гласуват за
ГЕРБ. Учителки се осмелили да
отидат на площада за среща с
водещи фигури на една от из-
бираемите партии, но призна-
ли пред тях, че ги е страх да не
ги уволнят, задето са се появи-
ли на срещата. В друг град пък
човек специално записвал име-
ната на хората, излезли на
предизборна среща със съща-
та партия. Този човек е като
вендуза от някои от пипалата
на гербаджийския октопод.

След редовните парламен-
тарните избори през април ме-
диите, включително ДУМА,

съобщиха за побоя над кмета
Благомир Станев на каварнен-
ското село Бегун, извършен в
ранните часове на 5 април от
местни активисти на ГЕРБ зара-
ди ниския изборен резултат там.
Побоят бил нанесен в гербад-
жийския офис в Каварна. По-
добно на кмета още пет лица
подали жалба до ОД на МВР.
Самият Станев е от ГЕРБ-СДС,
но след случая подал заявление
за напускане на партията.

Покрай този случай стана
ясно, че пипалата на борисова-
та партия се опитвали да
сграбчват и други лица в града.
В телефонно обаждане на
същия ден призори бившата
кметица и действаща общинска
съветничка Нина Ставрева била
посъветвана да премине в реди-
ците на ГЕРБ, за да се прекра-
тят делата срещу нея.

Това лято служебното пра-
вителство разкри немалко
примери за купения вот и ад-
министративния шантаж на
гербаджийския октопод. Него-
вите пипала в лицето на мест-
ни кметове, председатели на
общински съвети, партийни
активисти, симпатизанти и
други “засмукват” избиратели-
те със заплахи за лишаване от
дърва за огрев, от лекарства,
от социални помощи или от
препитание, ако те не гласу-
ват за партията октопод.

По повод предсрочните из-
бори през юли кандидат-депу-
татът Людмил Георгиев от ви-
динската листа на БСП разкри
пред ДУМА, че много от жите-
лите на малките селища в об-
ластта не смеят да идват на пре-
дизборни срещи с левицата, за-
щото ще бъдат засечени на ули-

цата, иззад ъгъла, от съседския
двор и ще бъдат наклеветени
там, където трябва. Ако се про-
веждат такива срещи, те трябва-
ло да бъдат тайни. Очевидно,
така е не само във Видинско и
не само с БСП. По думите на
Георгиев местните жители са
ляво настроени, но от страх да
не загубят единствената и може
би последната възможност за
препитание не идват на такива
срещи и са принудени да гласу-
ват за десните гербаджии.

Партията на Борисов е ка-
рикатура шедьовър, задето тол-
кова бойко се кичи със същест-
вителното “граждани” и с при-
лагателното “европейско” в сво-

ето име. В нея се действа с ман-
талитета на политическия бан-
дитизъм или на кланова държа-
ва като Афганистан, а не на
демократична страна с развито
гражданско съзнание. В този
смисъл мястото на Б.Б. и клика-
та му е там, а не в България. И
ако си сложим ръка на сърцето,
трябва да признаем, че заради
тях мястото ни всъщност не е
съвсем в Евросъюза, защото сме
на всички последни места и с
нас не се съобразяват.

А сега да надникнем в све-
товната онлайн енциклопедия
Уикипедия. Там пише следно-
то: “Мафията е мащабна фор-
ма на организирана

престъпност, способна да се
намесва негативно (чрез коруп-
ция, изнудване, директно наси-
лие и други незаконни начини
на оказване на влияние и обла-
годетелстване) в развитието и
нормалното функциониране на
държавата и в личните дела на
хората”. А сега кажете страхът
на учителките, деянията срещу
кмета на село Бегун и други
лица в каварненската община,
заплахите и изнудванията на
избирателите в малките сели-
ща не са ли мафиотски?

Да, политическият октопод
на България официално не е
засмукал такива типично мафи-
отски сектори като нарко- и
оръжейния трафик, склонява-
нето към проституция, маси-
рания рекет или поглъщането
на хазартния бизнес - поне все
още няма данни за тези неща.
Но това не означава, че той не
действа престъпно. Вече не е
тайна, че основното му тяло
се държи мафиотски -доказа-
телства са покровителстване-
то на нарушители (случаят
“Ало, Ваньо”), подкупите от
хазартния бос Васил Божков,
пачките банкноти и златни
кюлчета в нощното шкафче, за
които се твърди, че са натру-
пани от изнудвани бизнесме-
ни, зловредното влияние върху
правораздаването.

Но се оказва, че октоподът
ГЕРБ е пуснал пипалата си и
по малките населени места, че
чак и по селата. Той превърна
демокрацията в избор на стра-
ха, в рекет на волеизлеянието,
в свобода на политическия
бандитизъм. Това е не само ан-
тиевропейско, това вече е ан-
тицивилизационно.

Партията октопод
ГЕРБ е пуснал токсичните си пипала от големите градове та чак до селата

Юри МИХАЛКОВ

Френският вестник “Монд” се запи-
та как да оцелеят европейците при
днешното поскъпване на горивата. И
наистина, от септември 2020 до сеп-
тември 2021 г. цените на горивата при-
мерно в Германия нараснаха с 14,3 на
сто при общ ценови ръст от 6,1 про-
цента, отбелязва в. “Велт”. Особено
много се вдигнаха цените на мазута (със
76 на сто) и на отоплителните матери-
али (с 28,4 процента).

Проблемът е многопланов, тъй като
след енергоносителите започнаха да
поскъпват храните, а на практика и всич-
ки останали стоки. Въпросът не е само
там, че тази зима Европа ще замръзне,
защото не всички (дори промишлените
компании) могат да си платят сметките
за консумираните киловати - нещо пове-
че, всичко ще трае дълго. Защото и през
лятото рязко нарастват разходите за
тока, задвижващ климатиците. Климатът
на планетата става рязко континентален
- сурови зими и горещо лято.

Дали причина е глобалното затопля-
не или, както смятат някои учени в Ру-
сия, идването на нов ледников период от
гледище на енергоснабдяването е без
особено значение. Европа се озова в един
вид политическа безизходица. В послед-
ния си доклад Международната агенция

по енергетиката твърди, че без масирани
инвестиции във възобновяеми енергоиз-
точници светът не ще може да осъществи
енергиен завой и да постигне целите на
Парижкото споразумение за климата.

От друга страна обаче, именно
спадът на инвестиционната дейност в
петролногазовата сфера предизвиква
сега поскъпване на горивата и нататък
по веригата - спад в бизнес активността.
С други думи, задава се заплахата никой
да не инвестира в зеления завой, просто
няма да има кой - всички ще фалират.

За да смекчи социалните последи-
ци от днешното поскъпване на горива-

та, Брюксел представи за разглеждане
от страните членки на ЕС цял арсенал
от временни мерки. Комисията на ЕС
вече одобри сваляне на данъците
върху енергията, въвеждане на вауче-
ри за ток, целеви помощи за най-бед-
ните слоеве от населението. Очаква се,
че предстоящата европейска среща на
върха в края на октомври ще даде по-
нататъшни препоръки.

За най-реален се смята проект, пре-
движдащ създаването на стратегически
резерв от горива и най-вече от газ. В най-
близко бъдеще запасите от газ в Европа,
възлизащи на 76 процента от общата

мощност срещу средно 90 на сто през
последното десетилетие, ще бъдат “ог-
раничени”, но “достатъчни за покриване
на зимните потребности”, увери евроко-
мисарят по енергетиката Кадри Симсон.
Международният институт “Брьогел” в
Брюксел обаче предупреждава за “недо-
стиг”, в случай че “тези ниски запаси
бъдат управлявани неправилно”.

Впрочем, някои страни като Гер-
мания и Нидерландия се обявяват сре-
щу прилагането на “крайни мерки”,
твърдейки, че недостигът на енергоно-
сители, а оттам и поскъпването са вре-
менна ситуация.

Но кризата с цените - най-вече тези
на газа, поднови дебатите за ядрената
енергия, по-евтина и безвъглеродна,
чиито предимства хвали особено сил-
но Париж. Други политици, например
унгарският лидер Виктор Орбан, се
възползваха от високите цени, за да
поставят под съмнение “зелената сдел-
ка” на ЕС, насочена към свиване на
въглеродните емисии с 55 на сто до
2030 г. и създаването на пазар за СО2,
на който доставчиците на енергия
трябва да плащат за “замърсяване на
околната среда”.

Фактите показват, че енергийната
криза, прерастваща вече в пълномаща-
бен икономически спад, застрашава кли-
матичните амбиции на Европа.

Превод: е-vestnik.bg

Доколко са реални концепциите за зелен енергиен завой?
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Откраднатата държава
Какви обществени отношения създава раковото устройство на обществения механизъм?

Обикновено сме свикнали да мис-
лим, че родът, общината и по-общо
казано - обществото създава държава.
Тя е надсубективно и надобщностно
нематериално създание, институция
на свободата и сигурността, вероят-
но и на просперитета.  Определени
групи от хора, водени от стремежа да
си осигурят по-хуманен, спокоен,
уравновесен и правдив ред в отноше-
нията помежду си и спрямо външни
за тях групи, решават да отделят от
залъка си под формата на данъци, да
се самообложат, така да се каже, за да
сформират за своя сметка орган или
органи, натоварени с отговорността
да работят в името на общото им
благо. Така са възникнали градовете-
държави, а по техен пример - съвре-
менните държави.

Пак обикновено демиургът, владе-
телят на тези държави, наричан от Жан
Боден суверен, определя свободно
обществените отношения, които се
нуждаят от нормативен контрол и
съблюдаване. Държавата със задължи-
телни за всички поданици или гражда-
ни всевалидни актове регулира обще-
ствените отношения по такъв начин,
че в максимална степен

да бъде удовлетворен
интересът на цялата

група народ

която я е сформирала. Или конститу-
ирала, ако звучи по-убедително.

Има държави всякакви. Когато на-
родът е приел, че и земята, и всичко
на нейната територия е божествено
или наследствено притежание на един
владетел, той възприема държавата с
монархическа форма на управление.
Макар и да не вярва докрай в това,
се съгласява, че властта е естествена
привилегия на монарх, който може,
ако пожелае, да състави правителст-
во или дори да възложи някои от пра-
вомощията си на парламент, ограни-
чавайки донякъде абсолютната си ав-
тономия. В други държави ролята на
монарх играе религията и народът
там - волно или неволно, разумно или
не, смята, че канонизацията на власт-
та е по-важна от формата на управ-
ление. Поради това те намират сво-
ята идентичност в принадлежността
си към вяра и форма на живот, която
съответства на тази вяра. В подобни
държави обществените отношения са
подчинени; държавата определя кои
отношения да регулира и кои - не, а
така също има безконтролното пра-
во да правораздава от амвона на сво-
ето име, а не от името на поданиците
си, нищо че обикновено формално го
прави другояче.

Демократичните държави прите-
жават до известна степен характери-
стиките на естествено възникнали и
самоорганизирани свободни общест-
вени отношения, създали по естест-
вен житейски и стопански път форма-

Владимир ГЕОРГИЕВ

ция, която да ги защитава; институ-
ция, предназначена

да охранява
ценностите на социума

И тази институция е държавата с
нейните органи. Но в съвременния
свят има много страни, образувания
в немакиавелистичния смисъл на ду-
мата, които оповестяват, че се смя-
тат за политични и суверенни, дори
за демократични, но реално работят
в друга форма на обединение или уп-
равление.

Има и общества, които поради сво-
ята слабост или неподготвеност изкри-
вяват демокрацията по такъв начин, че
тя неизбежно се изражда в потисничест-
во. Това са общества, в които плебсът
не е свикнал да живее в условията на
народовластие, доколкото самият народ
има ценности, напълно несъвместими с
утвърждаване на волята на мнозинство-
то над тази на малцинството. В подобни
групи от хора моралът и правото при-
надлежат на по-силния и следователно
колективното управление е напълно
несъвместимо с морала на мускула и
житейската устойчивост на личното об-
лагодателстване. Такъв народ изначално
не възприема междуличностните отно-
шения за обществени, доколкото за него
обществото не съществува, ако не е ес-
тествено подчинено на водач, богаташ
или аристократ, макар и без синя кръв;
робството е мразено не поради любов
към свободата, а понеже създава пречки
пред масовата кражба на чуждото иму-
щество и труд. Народът в този случай е
група от хаотични и полупещерни инди-
види, свикнали да живеят в страна, иден-
тифицираща територията, но не и цен-
ностите, въжделенията, мечтите и
дръзновенията на тази група. Такова
общество няма нужда от конституция,
съхраняваща монолитността на култу-

рата, спокойствието и добруването. То
възприема държавата като инструмент
на властта, чрез който малцинството да
утвърди богатството и волята си над
мнозинството. С други думи, такова
общество възприема

окупирането на държавата
от определена върхушка

за нещо нормално и обичайно, в тех-
ните умове светът така е подреден. И
то създава именно такава политически
организирана териториална общност.

Но каква държава е това? Ако об-
ществените отношения, които нор-
малната държава е призвана да регу-
лира, го прави в интерес на народа,
в окупираната държава такова нещо
няма. Първо, защото обществени от-
ношения в буквалния смисъл не
съществуват - обществото като пра-
вило е напълно разединено и умиш-
лено разединявано. И второ, какъв
интерес би имала подобна държава
да урежда в общо благо отношенията
по такъв начин, който да препятства
едноличната й власт?

Няма никакъв смисъл да се опитва-
ме да дефинираме с научни доводи или
цитати какъв точно вид държавно ус-
тройство е това, което описахме. Пре-
взетата държава има свое оправдание
само във военновременни времена, ако
такива не са времената, когато малка
олигархична група със здрави челюсти
и остри лакти присвоява къде насила,
къде с хитрост труда, здравето, честта
и справедливостта на мнозинството.
Опасявам се, че държави като тази ня-
мат право на дълъг живот. Или трябва
спешно да се реформират чрез избори,
или... Времето ще покаже. Така зле
устроено, обществото може да вирее
във всяка една съвременна форма на
управление, доколкото тази форма
няма никакво отношение към реалната

власт - тази на подмолното, подземно,
пещерно влияние на реалната сила,
обикновено различна от конституци-
онната. Обществените отношения в
окупираната държава се диктуват, а не
се създават; те текат отгоре надолу
като водопад на пълноводното и неиз-
бежно насилие: от скритата власт към
реалните маси. Държавата вече не е в
състояние да изпълнява функциите на
регулатор, тя е

потисник с юмручното право
на безконтролен властелин

Правото е сведено до унизително-
то призвание да защитава завоалира-
ната реална власт, но също и формал-
но конституционната, доколкото по-
следната по дефиниция не може да
бъде друга, освен театрално олицетво-
рение на задкулисната. Този консти-
туционен ред не признава труда като
източник на богатство, образованието
като стимул за развитие, а бизнеса
като двигател на прогреса. Тук парите
са инструмент на властта, неин опус,
а не плод на предприемачество. Здра-
веопазването, доколкото е финансира-
но публично, както и всички други
обществено заплащани дейности рабо-
тят за личното облагодетелстване на
властта, доколкото другояче не може
и не се налага да бъде. Неравенството
между хората е нещо напълно обясни-
мо и необходимо, но не в смисъл на
липса на законно равенство в правата,
а в отсъствието на справедлива
възможност за реализация на иначе
еднаквите права.

Подобно раково устройство на об-
ществения механизъм може да роди
или болен мозък, или болен народ.
Казват, че медицината е напреднала и
вече се справя с някои онкологични
заболявания. Дано предстоящите из-
бори го докажат.



ИНТЕРВЮ
11

2021

ПОНЕДЕЛНИК

25 ОКТОМВРИ

БСП ще е гарант
и стълб на стабилност
Готови сме, можем и знаем как да поемем отговорност, казва
водачът на листата на социалистите в 23 МИР в София

ХРИСТО
ПРОДАНОВ:

Интервю на Деси ВЕЛЕВА

Âñè÷êè òðÿáâà äà ñå ïîó÷èì
îò òðóäíèÿ îïèò â 46-òî ÍC
è äà âëåçåì ãîòîâè â ïàðëàìåíòà
ñ ìíîãî êîíêðåòíè è ðàáîòåùè ðåøåíèÿ

ХРИСТО ПРОДАНОВ е роден през 1977 г. в

Панагюрище. Завършил е Минно-геоложкия

университет, специалност минен инженер.

Има магистърска степен по индустриален

мениджмънт. Бил е председател на РС на

БСП в столичния район “Триадица”. Зам.-

председател на ГС на БСП в София. Народен

представител от “БСП за България” в 46-то

НС, зам.-председател на парламентарната

група. Владее английски и руски език.

Çàäúëæèòåëíî òðÿáâà
äà ñå îïèòàìå äà ïîñòèãíåì
ñúãëàñèå çà ðåäîâåí êàáèíåò,
çà äà íå îñòàâÿìå ñòðàíàòà
ïðåç çèìàòà â êðèçà áåç
ìíîçèíñòâî è ïðàâèòåëñòâî

“

 Г-н Проданов, кой е
основният опонент на
БСП на тези парламен-
тарни избори?

- БСП винаги е била по-
следователна в своите дей-
ствия. Пет години сме един-
ствената и явна опозиция на
ГЕРБ, борим се срещу моде-
ла, който те създадоха. ГЕРБ
са отговорни за състояние-
то, в което се намираме в
момента, а именно - да сме
на първи места по всички
негативни класации в Евро-
па. Търсим диалог с другите
партии, които декларират, че
са срещу модела, с който се
борим от години.

 Каква предизборна
битка очаквате сред вода-
чите на листи в София във
вашия район - 23 МИР?

- Водачите на листи в
София от всички партии са
добре познати на общество-
то. Иска ми се битката да
бъде основана на спор за
идеи, каузи и политики, а не
на базата на компромати.
Обществото се умори от
езика на омразата и дребни-
те политически боричкания.
За нас най-важно е добрува-

“

нето на българския народ и
ще положим всички усилия,
за да убедим избирателите,
че БСП е политическата
сила, която може да изведе
България по пътя на разви-
тието и просперитета.

 Какви качества при-
тежават социалистите
от листата на БСП?

- Кандидатите в листите
на БСП са пример за при-
емственост. Имаме изтъкна-
ти опитни специалисти, как-
то и млади, добре образова-
ни хора, професионалисти
във всички области на об-
ществения живот.

Най-важната цел на БСП
е в България да има стабил-
ност, хората да имат сигур-
ност. Да има управление, ко-
ето да даде перспектива за
страната и силна социална и
икономическа политика, коя-
то да ни изведе от кризите. За

да се случи това, трябва да има
силна парламентарна група на
БСП, която да способства за
създаването на законодателст-
во, с което да се постигнат
политическите приоритети,
които представихме.

 България е в безпреце-
дентна политическа, ико-
номическа и здравна ситу-
ация? Готова ли е БСП да
поеме цялата отговор-
ност?

- Готови сме, можем и зна-
ем как. Ние от “БСП за Бълга-
рия” ще бъдем гарант, ще
бъдем стълб на стабилност,
сигурност и предвидимост в
следващия парламент, както
бяхме и досега. Отворени сме
за разговор по всички теми,
които могат да доведат до про-
сперитета на България.
Задължително трябва в след-
ващото Народно събрание да
се опитаме да постигнем

съгласие за редовен кабинет,
за да не оставяме страната
през зимата в тези кризи без
мнозинство и правителство.
Ние съзнаваме своята отго-
ворност пред обществото и
сме готови да я поемем.

 Какви са вашите ос-
новни идеи за овладяване на
негативните ефекти от
икономическата, социална-
та и енергийната криза,
която се задълбочава?

- Най-голямата задача
пред нас в момента е да да-
дем сигурност на държавата,
да помогнем на семействата
и домакинствата да оцелеят
през тежката зима, която
предстои. Затова ние имаме
готов план с работещи реше-
ния. Част от нашите основ-
ни идеи, залегнали в него, са
да се намали ДДС от 20% на
9% на енергоносителите и на
основните храни от т.нар.

малка потребителска кошни-
ца. Другата ни цел е държа-
вата да поема първите 200
киловатчаса ток на енергий-
но слаби семейства. В
Гърция държавата поема
първите 300 киловатчаса.
Свръхпечалбите, натрупани
в енергийните производите-
ли и търговци, трябва да се
разпределят справедливо
между българския бизнес,
икономика и домакинства.
Категорични сме, че трябва
да постигнем онова нацио-
нално съгласие, което да ни
гарантира перспектива, че
ще имаме нова ядрена мощ-
ност, която да ни даде сигур-
ност и стабилност в бъдеще.
Бяхме прави за АЕЦ “Беле-
не”, както и за много други
неща. През 2013 г. направих-
ме и национален референ-
дум, на който събрахме над
770 000 подписа по тази
тема. Нека всички партии,
които се борят за следващо-
то Народно събрание, отсе-
га да заяват позицията си за
изграждане на нова ядрени
мощности. В Европа идеята
за ядрената енергетика отно-
во се възражда. Във Фран-
ция президентът Емануел
Макрон иска изграждането
на шест нови атомни елект-
роцентрали. Това е работе-
щото и разумно решение. За
нас е важно в тези първи 100
дни да бъде завършена и га-
зовата връзка с Гърция.

 С какво тогава тряб-
ва да започне работата си
следващото Народно събра-
ние?

- Всички трябва да се по-
учим от трудния опит в 46-то
Народно събрание и да вле-
зем готови в парламента с
много конкретни и работещи
решения и ние се готвим в две
насоки. На първо място това
е пакетът от спешни мерки за
първите 100 дни от управле-
нието и на второ място това е
бюджетът за 2022 г. Когато
се сформира новото Народно
събрание след 14 ноември, ще
имаме много малко време за
изготвянето на Бюджет
2022 г. Затова ние от БСП
работим в тази посока още
отсега и призоваваме остана-
лите политически формации
да направят същото. Според
нас той трябва да е по-соци-
ален и да подпомага и хора-
та, и бизнеса в тези тежки
кризи. Точно затова се срещ-
нахме и с редица браншови и
работодателски организации,
синдикати, производители на
мляко, хляб и месо. На тези
срещи те имаха възможност-
та да изкажат своите при-
теснения, нужди и предложе-
ния. Така че, това, което ще
предложим ние, е широко
обсъдено с тези организации
и среща необходимата широ-
ка обществена подкрепа.
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Стилиян Дичев ни пренася
в един абстрактен свят

Галерия “Нюанс” в София (ул.

“Иван Денкоглу” 42) показва от

27 октомври до

14 ноември излож-

бата “20-21-С” на

Стилиян Дичев.

Това е не точно

живописна излож-

ба и трети само-

стоятелен проект,

който художникът

реализира в прост-

ранствата на га-

лерията - експери-

ментирайки, но винаги през призмата

на абстрактното. Показаното е по-

скоро визуалнo, а не литературно про-

изведение. Определящото в този про-

ект е сензитивно-абстрактният под-

ход. Залагайки на това, се разчита

зрителят да се пренесе в друг, уж

абстрактен свят и за миг да повярва

в него, посочват от галерията.

Централната алея в градския парк
на Белш, Албания, вече носи името
на талантливата българска худож-
ничка с албански корени Лика Янко.
В официалната церемония по име-
нуването взеха участие министърът
на културата на Република Бълга-
рия проф. Велислав Минеков,
кметът на град Белш - Ариф Тафа-
ни, и албанската зам.-министърка на
културата д-р Мери Кумбе, научи
ДУМА от пресцентъра на МК.

В словото си на откриването
министър Минеков изтъкна своя-
та убеденост, че така, както ули-
ците и алеите в парковете са сред
най-важните артерии на един град,

Отиде си Кирил Гоцев

Почина бившият генерален ди-

ректор на БНТ Кирил Гоцев, съоб-

щи БНТ. Започнал работа като

технически служител в една от

апаратните на телевизията, Го-

цев извървява пътя до технически

директор, изпълнителен директор

и генерален директор на БНТ. По

време на своя мандат предприема

технологично обновление, което

отваря пътя към цифровизация на

технологията на производство в

телевизията. Гоцев беше професи-

онален фотограф и дълги години

организираше фотопленери на мо-

рето, в които участваше със свои

изложби. Поклонението е на

26 октомври в 11.30 ч. в столичния

храм “Св. Седмочисленици”.

СНИМКА БНТ

Как да възпитаме
осъзнати и щастливи деца

Едно от ембле-
матичните българ-
ски заглавия на тема
възпитание - “Всяко
дете е герой”, се
появява в ново изда-
ние на “Сиела”. Как
да възпитаме осъзна-
ти и щастливи деца
без наказания и за-
брани? Това е книга
за важните уроци,
които не се учат в училище и които
детето би трябвало да научи от
родителите си. Според авторката
Стела Даскалова най-важните и не-
обходими духовни уроци за детето са
изграждането на собствена ценно-
стна система, любов към себе си,
самоуважение, емоционална интели-
гентност и осъзнатост, позитивен
начин на мислене и социална ангажи-
раност. Една от ключовите автор-
ски идеи е, че всяко дете носи героя
в себе си и всяко дете има неогра-
ничен потенциал. Но за да го прояви,
има нужда да се види като герой и
победител в очите на родителите си.

СНИМКА МИНИСТЕРСТВО НА КУЛТУРАТА

Алея в парка на Белш вече носи името на Лика Янко
които свързват хората в него, Лика
Янко ще продължи да свързва
България и Албания, нашите две
приятелски страни, предоставяй-
ки ни нови възможности за срещи
в изкуството.

Лика Янко е родена в София като
Евангелия Грабова, а съдбата на ней-
ните родители е неразривно свърза-
на с Албания. Животът на Лика Янко
е пълен с много премеждия и труд-
ности, преди критиката да започне
да пише за нея като за “Пикасо в
рокля”. Творбите й са повлияни как-
то от френските художници и от Ван
Гог, така и от духовните простран-
ства на България и Албания.

Най-хубавото от Верди за юбилея
на маестро Борислав Иванов

Софийската опера и ба-
лет ще отбележи 90-годиш-
ния юбилей на доайена сред
българските диригенти -
маестро Борислав Иванов, с
концерта “Най-хубавото от
Верди” на 27 октомври от
19 ч. Маестрото е бил наче-
ло на Варненската, Софий-
ската, Пловдивската опера и
на престижни оперни фес-
тивали в цял свят.

В концерта “Най-хубаво-

то от Верди” ще участват со-
листите Кирил Манолов,
Радостина Николаева, Дани-
ел Дамянов, Веселин Михай-
лов, Силвана Пръвчева, Ни-
колай Войнов, Ангел Хрис-
тов, Александрина Стояно-
ва-Андреева, Антония Ива-
нова, Мартин Илиев, Атанас
Младенов, Диана Василева,
Венцеслав Анастасов, Ди-
митър Станчев, Александър
Георгиев, Габриела Георгие-

ва, Костадин Андреев,
Иванка Нинова, Стефан
Владимиров, оркестър, хор
и балет на Софийската опе-
ра. Ще звучат откъси от
оперите “Набуко”, “Труба-
дур”, “Травиата”, “Дон Кар-
лос”, “Бал с маски” и
“Аида”. Диригенти - Бори-
слав Иванов и Вилиана
Вълчева, режисьорка - Сре-
брина Соколова, асистент-
режисьорка - Вера Белева.

СНИМКА СОФИЙСКА
ОПЕРА И БАЛЕТ

Златна есен
с Владимир Шунев
Пътя като част от
пейзажа, но и като
символ на
пътуването към себе
си показва авторът
в новата си изложба

“Ел Камино”

Столичната галерия “Париж” пред-
ставя самостоятелната изложба на вече
добре познатия на българската публи-
ка автор Владимир Шунев. Нейното
заглавие “Златна есен” прекрасно обоб-
щава темата и подсказва, че зрителите
могат да се насладят на топли пасто-
рални пейзажи и меки есенни природ-
ни картини.

Основен мотив в експозицията е
пътят. Той прорязва почти всички пей-
зажи и води въображението някъде
навътре в далечината и сякаш отвъд
картината. Няколко от произведенията
се казват “Ел Камино”, което навежда
към философската интерпретация на
образа на пътя, който е не само част от
пейзажа, но е и символ на пътуването
към себе си. По пътя често се върви
мълчаливо и самовглъбено, а човекът е
потънал в спомени и равносметки.
Понякога пътят е само един мост, една
връзка между бреговете, друг път се
вижда как свързва различните къщи и
те сякаш общуват помежду си. А поня-
кога просто потъва в хоризонта или
отвежда към планините.

Пейзажите на Шунев са стилизира-
ни, изпълнени в стила на наивизма, с
чудесно живописно чувство и ориги-

нална техника, която е вече неизменна
част от стила и почерка на автора.
Неговите картини са ясно разпознава-
еми, извоювали във времето своето
собствено лице. Публиката обича уюта
в творбите на Владимир Шунев, който
се усеща както в есенните, така и в
зимните пейзажи, обича ярките виоле-
тови лавандулови полета или ширнали-
те се златни нивя, малките хълмчета и
синьо-лилавите планини, обича ведри-
ната на деня и красотата на нощта.
Всичко това е събрано в изложбата
“Златна есен” и зрителите с радост ще

могат да му се насладят, разказва гале-
ристката Надя Павлова.

Владимир Шунев е инженер по про-
фесия, но след 1990 г. се отдава един-
ствено на изкуството. Има множество
самостоятелни изложби и награди за
живопис. Дълго време посвещава на
изследване на скалните рисунки и
българските черги и шевици, но от ня-
колко години интензивно разработва
пейзажите и пасторалните композиции.

Изложбата може да бъде разгледана
на живо до 2 ноември и онлайн в сайта
на галерията.



През декември 1963 г. американецът Ранди Гарднър

поставя рекорд за най-дълъг период без сън, като

успява да стои напълно буден цели 11 денонощия.

50 процента от ДНК на хората се срещат в бананите.
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¬¿—»À ¬¿—»À≈¬, ‰ËÂÍÚÓ
Ì‡ ƒ “ ì»‚‡Ì –‡‰ÓÂ‚î ‚ œÎÂ‚ÂÌ
«ƒ–¿¬ Œ ¬¿—»À≈¬, ÒÍÛÎÔÚÓ
Õ» ŒÀ¿  ¿–¿ƒ»ÃŒ¬,‰ËÔÎÓÏ‡Ú
ÕŒÕ¿ …Œ“Œ¬¿,
‡ÍÚËÒ‡ Ë ÔÂ‚Ëˆ‡

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

- ¡ÂÁ ¯ÓÙ¸ÓÒÍ‡ ÍÌËÊÍ‡, ·ÂÁ Á‡-
ÒÚ‡ıÓ‚Í‡, ·ÂÁ ÚÂıÌË˜ÂÒÍË ÔÂ-
„ÎÂ‰, ·ÂÁ ÔÂ‰Ô‡ÁÂÌ ÍÓÎ‡Ì. «‡ ÍÓÂ
Ì‡ÔÂ‰ ‰‡ ÔË¯‡ ‡ÍÚ‡?
- œË¯Ë, ˜Â ÌÂ ÒË ÏÂ ‚Ë‰ˇÎ!

Идеалното време
за кафе не е сутрин

Неврофизиолози призовават напитката
да не се пие първите два часа след събуждане

Албанец избра
затвора пред
жена си

Кафето ускорява работата на мозъка
само в определено време от деня и това не
са сутришните часове, както е прието да
се смята. Твърдението е на научният
сътрудник от Института по висша нервна
дейност и неврофизиология към Руската
академия на науките Татяна Блохина.

Цитираният от радио Sputnik учен
заявява, че кафето не бива да се пие поне
първите два часа след събуждането. “Ако
веднага пием кафе, то нарушаваме есте-
ствения ритъм на организма, което може
да доведе до по-голяма отпадналост на
следващото утро. Кафе не бива да се пие
и седем часа преди лягане вечер. Така, че,
ако вие се събуждате към седем сутринта
и си лягате около полунощ, то прозо-
рецът в който е желателно да пиете кафе
е в рамките между 9 и 17 часа”, казва
Блохина.

Преди време, припомня сайта “Лента
ру”, британският лекар Каран Радж във
видеообръщение в социалните мрежи

Мъж под домашен арест в
Италия се е явил в полицей-
ски участък с молба да бъде
вкаран зад решетките, защото
животът с жена му вкъщи бил
непоносим, съобщиха агенция
БГНЕС.

30-годишният албански
гражданин, живеещ в Гуидо-
ния Монтечелио, край Рим,
“вече не е бил в състояние да
се справя с принудителното
съжителство със съпругата
си”, се казва в изявление на
карабинерите от близкия град
Тиволи.

Мъжът е бил под домашен
арест за престъпления, свърза-
ни с наркотици, в продълже-
ние на няколко месеца и му
оставали няколко години за
изтърпяване на наказанието.
Той бил незабавно арестуван
за нарушаване на домашния
арест и преместен в затвора.

Единадесетте произведе-
ния на изкуството на Пабло
Пикасо, които са били изло-
жени в хотел в Лас Вегас по-
вече от две десетилетия, са
продадени на търг за близо
110 милиона долара, разказва
“Дарик нюз”. На търга са
били представени девет кар-
тини и две керамични произ-
ведения на испанския худож-
ник, починал през 1973 г.
Колекцията обхваща повече
от 50 години творчество.

Картината от 1938 г.
“Жена в червено-оранжева
барета”, която изобразява
любовницата и муза на Пика-
со Мари-Терез Валтер, достиг-

СНИМКА ANASTASIIA VOITENKO/UNSPLASH.COM

Кафето е е добре да се пие
между 9 и 17 часа

СНИМКА БГНЕС

Керамично произведение на Пикасо, изложено от
аукционната къща “Кристис” през септември т.г.

също призова да не се пие кафе рано
сутрин. По неговите думи човекът се
разсънва под влиянието на хормона кор-
тизол, а кофеинът нарушавал естествени-
те процеси в организма.

Според д-р Раджа, кафето не бива да
се пие на празен стомах, веднага след
събуждането. Той също съветва да се
почака два часа, за да се изпие чашка кафе.
Изчакайте докато нивото на кортизола ви
се понижи. Тогава кофеинът ще действа
много по-ефективно”, казва той.

По-рано тази година, припомня руско-
то издание, лекарят кардиолог и диетолог
Асият Хамчирова препоръча в горещите
дни да се пие по-малко кафе, защото то
има диуретично действие и това допълни-
телно обезводняване е нежелателно в го-
рещините, когато поддържането на вод-
ния баланс е от важно значение. “Кафето
води до обезводняване и поради това е
желателно на всяка чаша кафе да се пие
чаша вода”, призовава д-р Хачирова.

Продадоха картини на Пикасо за $110 милиона
нала най-високата цена за ве-
черта от 40,5 милиона долара.

Друг шедьовър - мащаб-
ният портрет,  озаглавен
“Homme et Enfant” (“Мъж и
дете”), бил продаден за 24,4
милиона долара.

В продажбата били вклю-
чени и “Nature morte au panier
de fruits et aux fleurs” (“Натюр-
морт с кошница с плодове и
цветя”), който е нарисуван от
Пикасо по време на нацистка-
та окупация на Париж през
1942 г. Творбата е откупена
срещу 16,6 милиона долара.

Колекцията е събирана пре-
ди повече от 20 години от аме-
риканския магнат Стив Уин.

Децата остават почти тройно по-
дълго от препоръчаното време пред ек-
раните на електронните устройства
през коронавирусната пандемия, сочи
ново канадско проучване, цитирано от
“Дарик нюз”.

Средно подрастващите прекарват
пред мониторите почти шест часа все-
ки ден, според данните, събрани от из-
следователите от университета на За-
падно Онтарио. Някои дори се взират
в екраните на електронните си устрой-
ства още по-дълго време - зашеметява-
щите 13 часа дневно.

Канадските педиатри препоръчват
децата над петгодишна възраст да ос-
тават по два часа пред екраните.

Децата стоят повече пред
екраните заради КОВИД-19

СНИМКА UNSPLASH.COM

Намериха кредитната
карта на Харисън Форд

Италианската полиция върна загубе-
ната кредитна карта на Харисън Форд,
съобщи БГНЕС, като се позова на мест-
ни медии. Aктьорът е снимал в Сицилия
последния филм от сагата за Индиана
Джоунс, когато установил, че е загубил
кредитната си карта. Тя е била намерена
от турист на плажа в четвъртък и била
оставена в полицейски участък в курор-
та Мондело, в предградията на Палермо,
съобщава агенция AНСА. Първоначално
пазителите на реда изпитали недоверие,
когато видели името на Харисън Форд,
но бързо се убедили, че става дума имен-
но за кинозвездата. След това полицията
успяла бързо да я върне на Форд, който
бил изненадан и много доволен.

СНИМКА ФЕЙСБУК

Харисън Форд позирал
за благодарствена снимка
с тримата полицаи
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СОФИЯ

11c

САНДАНСКИ

13c

ПЛЕВЕН

14c

РУСЕ

13c

ПЛОВДИВ

15c

ВАРНА

13c

БУРГАС

13c

ПЕТЪКВТОРНИК СРЯДА ЧЕТВЪРТЪКДНЕС СЪБОТА

ТЕЛЕЦ

Сигурно е, че няма да поз-
волите на никого да ви
постави в зависимост от
решенията си.

ОВЕН

Пътуванията ви ще да-
дат резултат, както и
търсенията ви в някоя
област на познанието.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Задълбочените ви познания
в областта, в която ра-
ботите, ще ви донесат и
дивиденти.

22 май - 21 юни

РАК

Практичните ви умения ще
направят по-лесно реали-
зуеми днешните ви задачи.
Очаква ви успех.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

По отношение на личен
проблем днес е време да го
решите, за да не напомня
за себе си.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Самочувствието ви оправ-
дано ще предизвика инте-
реса на хората, които спо-
делят идеи с вас.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Дайте повече от себе си
днес. Всички предпоставки
за добро развитие ще
бъдат налице.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Отминали неуспехи ще се
превърнат в печеливша по-
зиция с опита и знанията,
които са ви дали.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Запознайте се с информа-
цията от последните съби-
тия и набележете стъпки
за постигане на цел.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Със здрав разум и вътреш-
ни убеждения ще въздей-
ствате на околните, на-
сочвайки ги напред.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Времето е ценно за вас и
от днес не трябва да про-
пускате нито миг в на-
празни действия.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

За да защитите претенци-
ите си към другите, работе-
те за повишаване на инфор-
мираността си.

ХОРОСКОП
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o
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o
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Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ВИДИН

15c

ПРОМЕНЛИВО

14
o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

Атмосферното налягане ще бъде значително по-високо от средно-

то за октомври. През деня слабо ще се понижи. Минималните

температури ще бъдат между 1° и 6°, малко по-високи по морския

бряг, а в отделни високи полета и котловини, предимно на Западна

България, до минус 2°, в София около 1°.

Ще бъде предимно слънчево, но в сутрешните часове на места в

низините и котловините ще има мъгла. Максималните температу-

ри ще бъдат между 9° и 14°, в София около 10°. Над Черноморие-

то ще бъде предимно слънчево, но по-късно през деня ще се образу-

ва ниска облачност. . Максималните температури ще са 12°-13°.

БТА/НИМХ

07.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
08.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
09.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
21.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
00.30 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
01.30 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
02.30 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
03.20 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
04.20 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
04.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВОСЛЪНЧЕВО ПРОМЕНЛИВО

05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ-

¯ÂÌ ·ÎÓÍ
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË

Á‡·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 ƒ‡‚‡È, ¿ÒÚÓ·ÓÈ! ‰ÂÚ-

ÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ
15.00  Ó„‡ÚÓ Ò˙ˆÂÚÓ ÁÓ‚Â Ú‚

ÙËÎÏ /3 ÒÂÁÓÌ, 8 ÂÔ./
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: ƒËÒÔÛÚË
16.45 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË

Ò Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË

Á‡·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.25 √Î‡ÒÓ‚ÂÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ
20.35 œÂÁË‰ÂÌÚÒÍË ËÁ·ÓË

2021:  ‡Ì‰Ë‰‡ÚËÚÂ
20.55 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 œÂÁË‰ÂÌÚÒÍË ËÁ·ÓË

2021: ƒÂ·‡Ú˙Ú Á‡
¡˙Î„‡Ëˇ

22.00 ŒÍÚÓÔÓ‰ Ú‚ ÙËÎÏ /6
ÒÂÁÓÌ, 10 ÂÔ./ (12)

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ’‡ÌË·‡Î Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÒÂÁÓÌ, 11 ÂÔ./ (16)
00.15 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.30 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.20  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.20 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/
03.45 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
04.15 ◊‡ÒÚÌËÚÂ ÏÛÁÂË ‚ ◊Â-

ıËˇ /Ô/
04.25  Ó„‡ÚÓ Ò˙ˆÂÚÓ ÁÓ‚Â Ú‚

ÙËÎÏ /3 ÒÂÁÓÌ, 8 ÂÔ.

05.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
13.10 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ

÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./
13.50 ìƒÓÍÚÓ ◊Û‰Óî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ.14
14.55 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ Î˛-

·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12
ÂÔ.34

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎË-
ˆËî - ÒÂË‡Î, Ò.15

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.26

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.05 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-
ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.70

21.00 ì‘ÂÏ‡Ú‡: ¬ÂÏÂ Á‡
ÔÓ·ÛÊ‰‡ÌÂî - Ë‡ÎËÚË,
Ò.7

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî /Ô./ - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ.26

00.30 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.9 ÂÔ.3

01.00 ì ‡ÚÓ Ì‡ ÍËÌÓî - ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Á‡ ÍËÌÓ

01.10 ì‘‡ÏËÎËˇÚ‡î - ÒÂË‡Î,
Ò.3 ÂÔ.5

02.20 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.30 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î -
ÒÂË‡Î, Ò.14

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

08.00 ÕÓ‚ËÌË

08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

13.15 ì√‡Ê‰‡ÌÒÍ‡ ÓÚ·‡Ì‡î -

ÒÂË‡Î

14.00 ÕÓ‚ËÌË

14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî -

ÒÂË‡Î

15.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË

17.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî

18.45 ìÕÂÍ‡ ‰‡ „Ó‚ÓˇÚî

20.00 ì¬ÂÏÂî

20.30 ìƒÓÍÚÓ œÂÓ·‡ÊÂÌÒÍËî

- ÒÂË‡Î

21.30 ìƒÓÍ-ÚÓÍî - ÒÂË‡Î

22.30 ì¬Â˜ÂÂÌ Û‡„‡ÌÚî

23.10 ìœÓÁÌÂî

00.10 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

01.50 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

03.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî -

ÒÂË‡Î

04.00 ÕÓ‚ËÌË

04.05 ìƒÓÍÚÓ œÂÓ·‡ÊÂÌÒÍËî

- ÒÂË‡Î

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО
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18-годишен вкара 2 гола за Левски,
Бари се разписа във втори пореден мач

Синя класика над Пирин

РЕЗУЛТАТИ

EFBET ЛИГА
XII КРЪГ

Левски - Пирин 3:0
2:0 Марин Петков (25 и
63) 3:0 Бари (90); Царско село - Локо
Сф 2:0 1:0 Шопов (66) 2:0 Диас (74),
ЧК: Колев (Цс-89); Локо Пд - ЦСКА
1948 2:1 1:0 Умарбаев (33) 1:1 Д.
Ангелов (48) 2:1 Д. Илиев (64-д), ЧК:
Кр. Стоянов (Ц-62); Ботев Вр - Чер-
но море 0:0;  Арда - Славия 1:1 0:1
Сораков (16) 1:1 Желев (71); снощи:
Берое - ЦСКА; днес, 18.30: Ботев Пд
- Лудогорец.

ВТОРА ЛИГА
XIV КРЪГ

Марек - Левски Лом 0:1 Стояно-
вич (53); Лудогорец-2 - Добруджа 5:0
1:0 Т. Димитров (19) 2:0 Марин (56)
3:0 Найденов (65) 4:0 Кельовлуев (80)
5:0 Найденов (90+2); Хебър - Литекс
1:0 Папазов (90+5), ЧК: Хамдиев (Х-
90); Септември Симитли - Марица 1:1
0:1 Домовчийски (11) 1:1 Грозданов
(90+2), ЧК: Йорданов (М-28); Янтра -
ЦСКА 1948-2 1:0 Тенев (81), ЧК: Га-
джев (Я-45+3), К. Иванов (Я-73); Спор-
тист - Монтана 1:3 0:2 Цеков (13 и
17) 0:3 Уамри (69) 1:3 Ташев (90+3);
Созопол - Струмска слава 1:1 1:0 М.
Костов (25-авт) 1:1 М- Костов (39), ЧС:
Тютюков (Коз-90+4); снощи: Етър -
Септември Сф; днес, 16.00: Миньор -
Спартак Вн; утре, 16.00: Ботев Пд-2 -
Нефтохимик; сряда, 15.00: Левски
Лом) - ЦСКА 1948-2 (отложен мач от
X кръг).

III КРЪГ
ЛИГА ЕВРОПА

Лудогорец - Брага
(Порт) 0:1 Хорта (7)

ЛИГА НА
КОНФЕРЕНЦИИТЕ

ЦСКА - Зоря Луганск
(Укр) 0:1 Саядманеш (65),
ЧК: Вион (Ц-90+3)

Националният селекци-
онер Ясен Петров повика
10 футболисти, състезава-
щи се зад граница, за пред-
стоящите двубои на Бълга-
рия - приятелската среща с
Украйна на 11 ноември в
Одеса и световната квали-
фикация срещу Швейцария
в Люцерн на 15-и. Сред из-
браниците на Петров по-
падат и Станислав Иванов.
За родения в Рощок, Гер-
мания, Йорданов това е
първа повиквателна. Юно-
шата на Левски Иванов има
един мач за мъжкия тим на
“лъвовете” преди трансфе-
ра му в САЩ. В състава се
завръща и Момчил Цвета-
нов след трансфера си в
Южна Корея.

Поне на два пъти БФС е помагал на ЦСКА в последните
две години, обяви президентът на футболната ни централа
Борислав Михайлов пред БНТ в отговор на нападките към него
от треньора на ЦСКА Стойчо Младенов. “В много от тези 15
години Стойчо Младенов е бил в различни държави и от някои
си е тръгвал без да разберат феновете, за да може да излезе от
страната. На Младенов мога да му кажа лично, че БФС на два
пъти е взимал активно участие в проблемите на ЦСКА с лицен-
зирането и с отношенията им към УЕФА. И двата пъти са били
в полза на ЦСКА. По-рано УЕФА им даде възможност да
играят в турнирите, а преди това  направихме изцяло нов
формат на първенството, за да участват”, коментира Михай-
лов, който беше и атакуван с лозунги от червени фенове пред
НДК преди конгреса на БФС на 12 октомври.

Шефът на БФС призова Младенов да не нагнетява напреже-
ние около ръководното тяло с изказванията си. “Той е сериозен
човек, аз го уважавам, играли сме заедно на Световното в
Мексико през 1986 г. Нека да не се изказва така, защото хората
го харесват, феновете на ЦСКА го харесват. Няма нужда да
вкарва такава антиемоция срещу футболния съюз, защото това,
което казва, не е вярно”, завърши Михайлов.

БОБИ МИХАЙЛОВ:

Поне два пъти сме
помагали на ЦСКА

Ясен Петров викна
10 легионери

Повиканите легионери:
Георги Костадинов (Ар-

сенал Тула, Рус), Васил Бо-
жиков (Слован Братислава,
Слвк), Кристиян Малинов
(Льовен, Бел), Петко Хрис-
тов (Специя, Ит), Атанас
Илиев (Асколи, Ит), Илиан
Илиев (Аполон Лимасол,
Кип), Димитър Велковски
(Серкъл Брюж, Бел), Мом-
чил Цветанов (Гангуон,
Южна Корея), Станислав
Иванов (Чикаго Файър,
САЩ) и Едисон Йорданов
(Вестерло, Бел).

Допълнително ще бъдат
обявени и имената на игра-
чите от българското пър-
венство, които ще допълнят
групата за предстоящите
двубои.

СНИМКА DSPORT.BG

Мароканецът Билал Бари (в средата)
се радва на втория си гол за Левски,
с който оформи победата с 3:0 над Пирин

Левски срази класически с
3:0 гостуващия Пирин в мач от
12-ия кръг на шампионата в
efbet Лига. “Сините” постигна-
ха най-голямата си победа през
сезона досега, като записаха
втори пореден успех под ръко-
водството на Станимир Стои-
лов и общо четвърти в първен-
ството. Мароканецът Билал
Бари (90) оформи класическия
успех, като вкара във втори
пореден мач гол за “сините”,
след като донесе победата над
Локо Сф с 2:1.  Герой в двубоя
бе 18-годишният Марин Пет-
ков (24 и 63) с 2 попадения във
вратата на Ник Хенгелман.

Левски откри след като Ге-
орги Миланов с превъзходен
пас изведе Марин Петков (24)
сам срещу Ник Хенгелман и
той от трудно положение про-
низа вратаря на гостите.

Мохамед Брахими свали с
глава към Станислав Костов
(56), който от воле от грани-
цата на наказателното поле
разтресе сглобката на вратата
на Николай Михайлов.

Левски удвои с втория гол в

мача на Марин Петков (63).
Радослав Цонев центрира от
корнер в наказателното поле на
Пирин, където Станислав Ма-
нолев отби с глава топката към
втора греда, но там Марин Пет-
ков изпревари Станислав Кос-
тов и отблизо простреля отново
Хенгелман. Съдията Никола
Петков изчака повече от 2 ми-
нути, докато шефът на ВАР еки-
па Волен Чинков потвърди ре-
довността на попадението.

Борислав Цонев изведе
Здравко Димитров (71) сам
срещу Хенгелман и той стреля
покрай него, но капитанът на
гостите Петър Занев чукна
топката в последния момент и
тя срещна гредата. Резервата
Димитър Костадинов бе изве-
ден сам от Боби Цонев, но
стреля край десния стълб. Ради
Цонев също не улучи целта, а
в края получи жълт картон и
ще пропусне 1/8-финалния мач
за Купата на България срещу
Септември Симитли утре.

В 90-ата минута вратарят
на гостите излезе извън нака-
зателното поле, но се размина

с топката, а Бари я вкара в
опразнената врата за 3:0.

След корнер Георги Мила-
нов (90+3) прати топката във
вратата, но Попов не го заче-
те заради фаул срещу Петър
Занев.

С успеха Левски се изкачи
на осмо място в класирането
с 14 т., а Пирин е последен,
14-и с 8.

“Доволен съм от победата и
от резултата. Малко по-добре
се  представихме от предния
мач, но има какво да подобря-
ваме. Нямаше публика, което
прави по-трудни нещата за фут-
болистите. За втори път, откак-
то съм треньор, се справяме до-
бре в защита. Би трябвало да
постигаме категорични победи
на нашия стадион, но трябва да
играем още по-уверено. Футбо-
листите ни имат по-големи ка-
чества, отколкото показват сега,
за да донесат радост на фенове-
те, но да живеем в розови съни-
ща е още рано”, коментира тре-
ньорът Станимир Стоилов.

“Радвам се, че победихме,
благодаря на моите съотборни-
ци, без тях не може. Не мога да
кажа, че този мач е близо до пер-
фектния, но е важното, че вка-
рахме 3 гола и не допуснахме
да ни вкарат. Беше важно да
затвърдим с втора победа. надя-
вам се след този мач всичко да
тръгне нагоре. Треньорът изи-
сква от нас да даваме всичко от
себе си и максимума за Левски”,
заяви героят Марин Петков.
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титли, и по 1 сребро и бронз.
Чолов спечели по безапела-

ционен начин златния медал.
На финала той доминираше
срещу Аким Павлюков (Рус) и

Ветеранът на Финикс Сънс Крис Пол
записа постижение, което не бе правено
досега в 75-годишната история на Нацио-
налната баскетболна асоциация. 36-годиш-
ният гард, висок само 183 см, стана първият
играч, преминал границата от 20 000 точки
и 10 000 асистенции в НБА. Плеймейкърът
на “Слънцата” отбеляза 23 т. (10/10 от фаул
линията), 14 асистенции и 5 борби при по-
бедата над ЛА Лейкърс със 115:105 в
“Стейпълс Сентър Арина”. “Езерняците” са
определяни за фаворити за титлата през но-
вия сезон, но остават без победа от начало-
то на кампанията. За Лейкърс ЛеБрон
Джеймс отбеляза 25 точки, а Антъни Дей-
вис реализира 22 точки и 14 борби, но влезе
в конфронтация със съотборника си Дуайт
Хауърд на пейката.

Крис Пол, който има 11 участия в Мача
на звездите, е пети във вечната класация по
асистенции, а стана 47-ият играч, преминал

Шендрик. Последва мигновена
контестация от родния щаб,
която след дълго проточване бе
одобрена от комисията и тя
присъди напълно заслужена

победа за Росенов с 3:0.
Всички медалисти заслужи-

ха и парични премии от Евро-
пейската централа. Шампиони-
те получиха по $6000, вице-

шампионите - по 3000, а брон-
зовите медалисти - по 1500.

България участва със 7
боксьори в Будва, а  шестима
достигнаха до 1/4-финалите.

СНИМКА БФ БОКС

Уилиам Чолов стана шампион на Европа по бокс за младежи в категория до 75 кг

Боксьорите ни
четвърти в Европа
Радослав Росенов и Уилиам Чолов са шампиони на континента

Българският национален
отбор по бокс зае четвърто
място в класирането по меда-
ли от Европейското първенст-
во за младежи в Будва, Черна
гора. Там нашите спечелиха две
титли чрез Радослав Росенов
(60 кг) и Уилиам Чолов (75 кг),
и две бронзови отличия, изво-
ювани от Даниел Кирилов (57
кг) и Кирил Борисов (+92 кг).

Пред родните таланти са
съставите на Русия - 4 златни,
4 сребърни и 1 бронзов меда-
ли, Украйна е с 2 титли, 2 сре-
бра и 3 бронза, а Армения с 2

въпреки че получи наказател-
на точка в края на срещата,
напълно заслужено стигна до
победата с 4:1 съдийски гласа.

Далеч по-драматично се
разви срещата на Радослав
Росенов (60). Националът ни
спечели двубоя с друг руснак -
Алексей Шендрик. Той повали
на два пъти съперника си на
ринга, но не бе отсъден нокда-
ун от съдията на ринга, който
дори си позволи да отнеме
точка на българина за задържа-
не, което позволи на реферите
отстрани да дадат успех на

Пилотска грешка на Франческо
Баная (Ит, Дукати) 5 обиколки
преди края на Гран при на Еми-
лия-Романя подари световната тит-
ла в Мото ГП на Фабио Куартара-
ро (Фр, Ямаха). Италианецът, кой-
то спечели пета поредна първа
позиция, водеше от самия старт на
втората  надпревара на пистата
“Мизано” през сезона, но падна и
за втора поредна година не
завърши на домашното си трасе,
след като беще лидер. Това позво-
ли на тръгналия 15-и след наказа-
ние Куартараро да си гарантира
титлата за 2021 г. предсрочно, но
и даде шанс на Марк Маркес (Исп,
Хонда) да запише втора поредна и
общо трета победа след завръща-
нето си на пистата.

Втори на подиума се качи вто-

Това прави представянето на
националите ни много добро и
е предпоставка за още бъдещи
успехи на боксьорите ни на
големи първенства.

Куартараро е световен шампионКрис Пол с исторически рекорд

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
16.00 Миньор  - Спартак Вн
18.30 Ботев Пд - Лудогорец
21.00 Обзор на 12-и кръг
в efbet Лига
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
21.00 Неделен обзор на Лига 1
22.00 Неделен обзор
на Висшата лига
ПО ДИЕМА СПОРТ 3
19.00 Неделен обзор
на Бундеслигата
ПО МАКС СПОРТ 1
14.00 Обзор на Х кръг
в Ередивизи
ТЕНИС
15.00, 17.00, 20.00 ATP 500
турнир във Виена

СНИМКА БГНЕС

Победителят в първия гигантски слалом
за Световната купа в Зьолден
Марко Одермат (в средата) и подгласниците
му Роланд Лайтингер (№19) и Жан Краньец (№4)

Швейцарецът Марко Одермат спечели първия старт от
новия сезон за Световната купа по алпийски ски, след като
триумфира в гигантския слалом в австрийския зимен център
Зьолден.

Одермат, който остана втори в генералното подреждане за
Големия кристален глобус миналия сезон, даде трето време в
първия манш, но след страхотно каране във втория изпревари
със 7 стотни водача след първия манш Роланд Лайтингер (Ав).

Представителят на домакините даде едва 15-о време във
второто спускане, което му костваше второ място на подиума.
Трети завърши Жан Краньец (Слвн) +0,10 сек.

Носителят на Световната купа и и на Малкия кристален
глобус в дисциплината Алекси Пентюро се нареди пети.

Алберт Попов не успя да влезе сред първите 30 за втория
манш след като завърши последен в първото каране.

Сезонът в Световната купа при жените бе открит в събота
и  Микаела Шифрин (САЩ) постигна юбилейна 70-а победа в
кариерата си в гигантския слалом. За жените и мъжете пред-
стоят паралелни гигантски слаломи в австрийския курорт Лех/
Цюрс на 13 и 14 ноември.

Триумф на Одермат
и Шифрин в Зьолден

рият пилот на Хонда Пол Еспар-
гаро (Исп), който записа първо
призово класиране за японския
екип след трансфера му от KTM
през зимата. Трети завърши Енеа
Бастианини (Ит, Дукати-2), който
за втори път намери място на
подиума в дебютния си сезон в
Кралския клас. Той изпревари
Куартараро три завоя преди края.

Това беше последният дома-
шен старт на легендата Валенти-
но Роси (Ит, Ямаха-2), който ще
сложи края на бляскавата си ка-
риера след сезона.

Преди ноемврийските старто-
ве в Португалия и Испания Куар-
тараро е недостижим с 254 т.,
пред Баная - 202, миналогодиш-
ния шампион Жоан Мир (Исп,
Сузуки) - 175, и др.

границата от 20 000 точки. Най-близо до
неговото постижение от асистенции са ле-
гендите Оскар Робъртсън (над 20 хиляди
точки и 9887 асистенции) и Джон Стоктън
(над 10 хиляди асистенции и 19 711 точки).


